



ရှမ်းလေးဂ

ebook is created by www.ShanYoma.Org

သမ်, မုတ်တို

ချမ်းလေးစသမ်, မုန့်တို့



ချမ်းလေးစ
သမ်, မုန့်တို့ (၁)

(2009)

လိၵ်းလၵ်းၵိၵ်းၵၵ;
ၵ်းၵၵ;တိုၵ်း ခိုၵ်းယို,
လီတုၵ်း ပီၵ်းပုၵ်းၵၵၵ်း
ၵ်း(တံး)ၵ်းၵၵ;ယဝ်း။



ၵ်းပိုတ်,လိၵ်းလိၵ်းလၵ်း
ၵ်းပုၵ်းၵၵၵ်းၵ်းၵ်း,

လၵ်းလၵ်း,ယွတ်;ခိုၵ်း

ရွာမ်းမင်,ဂထ 5 ခေ့

- 1-ပေးမီးလုံဂုတ်းဂှါခင် ရှိတ်းဂါခင်သင်တမ်းကွင်,။
- 2-ပေးပုံလုံဂုတ်ပိုခင်း; ခမ့်ငိုဝ်းသိုခင်း;တမ်းပူင်,။
- 3-ပေးပုံလုံမင်မင် တေငိုဝ်းငင်တေ,လူဝ်း;။
- 4-ပေးပုံလုံကူခင်း;ကွခင်, ကမ်,ဂွခင်,ပူခင်းလတ်းခး;။



ပပုံဂျါမ်း လေးဂသမ်,မုဂ်တို့ခွံ ခင်းပပုံတင်း
 မူတ်း တေ,ပေးသုတ်း လတ်း;ခခလွင်း;ခိုဝ်းဂူခင်းတံ။
 စတ,ကပ်ခုခင်ဂျေခမ်း တေ,ဂူခင်းမိုင်းခိုင်းဂင်ယဝ်။
 ခိုင်း;ဝါခင်း;မီးခိုင်း;ပပုံ ခိုင်း;ခိုင်း;မီးခိုင်း;ပပုံယဝ် ပေး
 ထိုင်ယါမ်းလမ်,လွင်း;ကယေးပေး,မးလေး; ကမ်,ဂူ,လမ့်
 ပေးရှိတ်းဂှေ, တေပိခင်ဖေးတင်းဝါခင်း;ယဝ်။

လေးဂှေ့ခွံ မီးသမ်လေး လေးကခင်လီဂှပ်ခွံ
 ပိခင်လေးဂသမ်,မုဂ်တို့၊ ထိုင်;လေးခိုင်း; လေးဂထိတ်း;
 ခုတီ,ပခီး,ဂျါမ်းလွင်း;လီလေး;လွင်း;လေးလေးဂခင်း။

ထိုင်;လေးခိုင်း;လမ့် လေးဂှေ့,လေး;လေးဂလေး
 ကခင်ပိခင်ဖေဂတ်းယီခင်ဖေ,ချါမ်းသ,ယဝ်။

1-လုဂ်းယိင်းခုခိဂျေခမ်းမိုင်းပျဲရျဲ၊အသီ၊ ပျဲသခိ၊
ထေ၊ဧလးတံ။

2-ပီခိခိံ;ပီခိခိင်ဧလးတံ

3-လွင်းဂျိတ်းဂွမ်၊လမ့်

4-တံသျှိ၊ဂူ၊ခင်းဂူ၊ခွခိင်း

5-လုဂ်းကွခိ၊ လံ;ပီခိခိင်းဧလးတံ။ သိပ်းပီဧလးတံ

6-ဂူခိင်းယွင်းတံ - သိပ်၊လမ်းသိပ်၊တေဂျိင်းပွင်းဧလးတံ

7-လခိခိခုခိဂျေခမ်း ကသဂ်းလံ;လိတ်းပီဧလးတံ

8-လုဂ်းလခိဂျိတ်းကွဂ်၊ဂျဲ၊ယူ၊ဂျိခိင်းဂူလ်း သမ့်မးလူး
ပေးဧမးဧလးတံ

9-လွင်းပူင်ဂူခိင်းတံ

10-တံ၊ ဂျဲ , လူ သွင်ဂူခိခိးဂျေတံ၊ ဝခိင်းသွင်ဂျေ
သမ် ဂျေသီ၊ဂျေ

11-လုဂ်းယိင်းလခိယိင်းဂျိတ်း ကပ်ယူဂ်ဂျဲ၊ ယူ၊တင်၊
ဂျိခိင်းသမ့်ပျဲသခိ၊ထေ၊မးလူးပေးဧမးလမ့်

12-လွင်းဂျါမ်ဂူခိင်းတံ။ ကွဂ်၊ဝါခိင်းကွဂ်၊ခေး

13-ဂူခိင်းဂျိတ်းသုမ့်ယူ၊ခိင်းဝါင်းဂျိခိင်းဂျိတ်းဧလးတံ

14-ရှုခမ်းမီးခင်းရှိုခမ်းရှင်း မပ်,ထုတ်,လှဲလေးကမ်း,မီခမ်း;
ဂခမ်းခမ်း;ကင်း;မေးဂင်း;ခီခမ်းလမ့်

15-ရှုခမ်းရှုခမ်းတံကွတ်,ရှိုခမ်းလေး; လေး;ခးတီမ်,

16-ဂံးလေး;သင်၊ မုလေး;သင်၊ ဂံ,လေး;သင်၊ ခမ်းဂခမ်း
ကမ်း,ကွတ်,လံ;လမ့်

17-လၢတ်;လူလှ်;ကပ်ရှုခမ်းတံ လူင်းရှိုခမ်းပိုင်ခိုင်;

18-လၢတ်;လူလှ်;တူပ်မီးခင်းမီးယၢင်ခူမ်းလေး;တံ

19-တပ့်ပေးရှင်းလေး;သင် ပိုခမ်းလေး;သင် မးခမ်းခင်း
ရှိုခမ်း ခင်းချင်းရှင်းလမ့်

20-သင်ရှုခမ်းပီခမ်းမီးခင်းရှိုခမ်းရှင်း တံကမ်း,ရှုခမ်းလှ်

21-လွင်းရှုခမ်းတံမီးခင်းရှိုခမ်းရှင်းလေး; ဗှ်းသမ့်မံ;ရှိုခမ်း

22-မိုဝ်;ရှုခမ်းတံတိုရှ်ပူတ်းလှဲခခေ တီးခိုင်;ကမ်း,လီယူ,

23-မ့ကွတ်,ခိုင်ရှိုခမ်း တွဲ;ရှိုခမ်းရှင်း

24-ကမ်း,လှ်;ခိုင်, လှ်;ခးလေး;မုမးခမ်းဂခမ်းရှုခမ်းလှ်ရှင်း

25-ပီတ်,လီင့် ပီခမ်းတွပ်;မေးတူလင် တူမ်း

26-ရှုခမ်းတံသၢင်းဂျၢခမ်း,၊ ပီမ့်,ဝမ်းခိုင်;လေး; လှိုခမ်း
လမ်း

27-ဝမ်းလိပ်တံသွင်ဂေ့၊ ဂင်ခမ်းဂင်ခွဲလေးသင်

28-ကပ်ဖူမ့်၊ မေးမ့်၊လေးသင်

29-ဂိုခမ်းယေးရှပ်း ဖူးလှ်ဂိုခမ်းထူခင် ဂိုခိုခမ်းထမ့်

30-ဂိုခမ်းတံဖှုဖှု၊လမ့်

31-ဂိုခမ်းတံတူဂ်းမ့် တူဂ်းခမ့်ထမ့်

32-ပူဂ်းတုင်းလေးတမ်းခွခမ်းထမ့်

33-ခပ်ပိုဂ်၊ခပ်သခင်တင်၊လေ့တင်၊ပူဂ်းလေး၊ ဂခမ်း
တင်၊ရှပ်း

34-ဝမ်းလိပ်ဂခင် ဂေ့ခိုင်တံယင်းပံ၊တခမ်းပူခွဲ
ဂေ့ခိုင်သမ့်တံထီင်

35-လွင်းခင်းတင်းဂိခင်တင်းလူင် ယ၊ဖုဂ်၊လမ်တင်း

36-ဂိုခမ်းတံခိုခမ်းလိပ်ဂခင်သွင်ဂေ့

37-လွင်းဖှုဖှု၊ဂိုခမ်းချင်းထမ့်

38-ဂိုခမ်းကွဂ်၊မဂ်၊လေးတံ

39-ပိုခမ်းမးတံတီးယေးခပ်ရှပ်းထမ့်၊ ထီင်ဂို၊ထီင်ခေး

40-ဂိုခမ်းရှပ်ဂ်းလေးတံ

41-လွင်းတီး၊ ဖင်ရှမ်းတံ၊ တီးလီဖင် တီးကမ်၊ လီဖင်

42-လွင်းလှမ်း၊ ဗီရှင် လှမ်းလင်း၊ သီင်းပတ်၊ နှင်းရှင်း၊ ခိုခင်း၊
ဂင်ရှင်၊ မှိုခင်း၊ ခန့်ခင်း၊ ခန့်ခင်းလေး၊ သင်။

မ၊ တိဂ၊ သုတ်းယဝ်-

ခိတခင်း

ရှမ်းရှင်းခို ယွခိုပိုင်းယု၊ လှည်းယု၊ ခခမ်၊
တြးခခမ်၊ ထုရှုးပးလေး၊ ကမ်၊ လိုဝ်လံးသဖေ၊ ဝ တြး
ရှိုတ်၊ ထင်းပီခင်းတံ၊ တံယဝ်ဂေးသမ့်ပံ၊ ယဝ်လူးရှမ်း၊
မီးထီင်း၊ ထတ်းရှမ်း၊ ထတ်းခို ထတ်းခေး၊ ခင်း၊
ဂ၊ လိုင်းခခမ်၊ ကမ်၊ ဂေး မေးတူလှမ်းခင်း ပိတ်လူ
ပခင်း၊ ထတ်းခိုဂေး၊ သမ့်မီးဝို ထီင်းပးခေးပးလင်
လူးရှမ်း။

ခင်းဂျမ်းလေးဂေသမ်၊ မှိုတိခို လှမ်းခင်းဝး
ရှင်း၊ ဂေးကမ်၊ ရှမ်းခင်းတံ၊ ကမ်၊ ရှမ်းခိုခခင်း တေတံပီ
လှို လှိုခင်းလှို ဝခင်းလှို ယမ်းလှို သမ့်တေလံးတံတီးလှို
ရှိုမ်းလှို တေလံးတံရှမ်းယေးဂေ၊ သင် ရှမ်းလွင်းသင်ခခ်
ဖိုဂေး တိုခင်းကမ်၊ ရှမ်း ကမ်၊ လမ်းလံးလေးလေးယဝ်။

ရွပ်;ပိုဝ်းခိံ ယေးဂျာတင်းပိခ် သီခ်ပိခ် သီခ်မီး၊
ခိခ်ခေခိခ် တင်းတံဂေး; ဂူ့တေမီး သီခ်ပိုဝ်ယူ,ယဝ်။

လေးဂျာသမ်,မုတ်တို့ခိံ မခ်းလတ်;လူလ်း; လွင်း;
လီလွင်း;လျှ ခိမ်းလေးဂတင်းလူင်ခိံ ပေးဝး; လျှးမိုဝ်း;
ဂူပိုထုပ်း ခိမ်,လီပင်လျှ ဖူလူ့သုမ်းတံဂျာခေခိခ် လီပို
ကမ်လီပို - လီသင်းဂျူဝ်,လိခ်ခေလး;သင် လီသင်းဂျူဝ်,
ဖိုးခေလး;သင် ခိမ်းဂျာလွင်း;လီသင်းဂျူဝ်, ကမ်,လီသင်း
ဂျူဝ်,ခိံ မခ်းလတ်;ခေ လံးဂိုတ်းလံးသင်း;မခ်းဂျာ,
ခေင်,ခေခိခ် ချးယဝ်။

ရွပ်;ခေခိခ်ပီး;ခေခိခ်ဂွမ်းခပ် ဝါခ်းလို့မိုဝ်းလို့ ကမ်,
ဝးချးဂျာ;ပေးလွတ်; ကပ်တ်;ပးခေ;ပးလင် ကပ်တ်;က
ချင်း ကဂျူဝ်းတင်းသီင်း;တင်းလူင် လိုဝ်းခေခိခ် - ခိမ်း
တေး; လိပ်;ဂိုခ်းလေးလျှတူလ်းဂျာ,လို့လို့ မီးယူ,ခိမ်း
ဖိုခ်ခေခိခ် ချးယဝ်။ လိမ်ယို,ခေမ်,ထပ်;ကမ်,ဝးချး ခေင်,
ဂိုဝ်တေ ကမ်,ပေးပးခေ;ပးလင်ခေခိခ်ခေလး;သင် မခ်း
ထိုခိုမ်; ပီးခေခိခ်သူလ်,မျှဝ်း လုဂ်;လါခ်လို့ဝ်းခေခိခ်ခေလး;
သင် ထိုခိုမ်;ဝါခ်း;ခေး ကခ်ခေဂွမ်းယူ,ခေခိခ်ခေလး;သင်။

ခေင်,ဂျာဝးမးလို့ဝ်းခိံ ခေင်,ဂိုဝ်တေလွတ်;တေ
ဂင်းခေခိခ် ခိမ်းတေး; လိပ်;ဂိုခ်းတူလ်းကပ် ခိမ်းပပို
ဖိုခ်ခေခိခ် ဂျာ;မေပို ဂူ့ဝ် လံးဂိုတ်းလံးသင်း; မခ်းဂျာ, ဂျာ
ခေမ်,ထပ်;ယိင်းလံးသေဂမ်းချးဂေး။

ခင်းကျမ်းစေတီ ပေးတံ့လိုခင်လို့ ပီလို့ ဝခင်းလို့
ယမ်းလို့ တေလံ့နှိတ်းထိုင်.ရှိုဝ် ပေးတံ့တီးလို့ နှိမ်းလို့
တေလံ့နှိတ်းထိုင်.ရှိုဝ် ပေးတံ့ခွပ်းရေးဂးသင် ခွပ်း
လွင်းသင် တေလံ့နှိတ်းထိုင်.ရှိုဝ်

လှိုင်သေခံ့ ကမ်းဂး ပးလူလှ်းလွင်းရှုခင်းပး
သခင်,ထေ,(လွင်းရှိုတ်,) လွင်းလူ,လိက်;လူ,ထမ်း ပုန့်
လေ,မြူးခွင်းမူးတမ်းခွခင်, ခမ်း,သင်,ခမ်း,လင်း ထိုဝ်း
ခံ့ လို့မွန်,လတ်းစေတီတံ့ခင်; လီလီလေးလေး
ထွတ်,ထွတ်,ယူ,ယဝ့်။ ယွခင်ပိုဝ်းခံ့ လီန့်ယွ,ခနမ်,ထပ်း
ထပ်းခး သမ်ပခင် လီတ်းသီခင်း တင်းမံးရှ်းယခင်
တင်းဗခင် ရှ်းဂတ်း တင်းမြတ်းရှ်းမး လီးပွးချမ်း
သု, ရှ်းစွတ်းရှင်; ထိုင်တူဝ် လိမ်ဂေ့ ကခင်သီင်
ဂမ်,ရှု,လေး; ကိတ်,ဂေ့ရှိုတ်းတင်းလင် တင်းသွင်ပး
ခးလင်ခခခံ့ ကွခင်ဂခင် တူလှ်းကပ်ခင်းပပ့်ခံ့သေ
ရှိုတ်းထွမ်းဗခင်;ဗခင်;တု။

-

ဂျမ်းလေးဂသမ်,မုဂ်တီ

နမောတဿ ဘဂဝတော အရဟတော သမ္မာ သမ္ဗုဒ္ဓဿ

တသရဏံ အဟံဝန္ဓာမိ သဗ္ဗဒါ

လုဂ်းယိင်းခုခ်ဂျေခမ်း မိုင်းပု,ရခေသီ,

ပုးသခ်,ထေ,လေး;တံခ်ဇလ; ပီခ်ခင်,မိုင်း;
 ခေခ်ယင်းမီးခုခ်လုင်ဂျေခမ်းမိုင်းပု,ရ,ခေသီ, ယင်းမီး
 လုဂ်းယိင်းဂျေခိုင်;ဇလ; လင်,မင်,ဂလ,ခမ်,ခီဂ်,
 ကပ် လပ်; ကပ်ဗုင်ပခ်သေယဝ် ယူ,ဂိုင်ထိုင်မး
 လပ်းပုး သခ်,ထေ,ခေ,ထိုင်မးလံးတီမ်
 သိပ်းလူခ်ဇလ;သမ့်တံ ဂုမ်ဂျေ,
 လုဂ်းကွခ်,ခင်းတွင်ဂျေပံ,ဂိုတ်,ဇလ; ဝါးခေခ်
 လံးမးလီတ်းဝခ်းလင်,ကပ်ဂျေ,တင်,ဂွင်ဗုး သါင်းဂျူင်,
 သေယဝ်။ မိုင်းတေသါင်းဂျူင်,ခေခ် ခပ်လင်,ထီဂ်,ကပ်
 လုဂ်းကွခ်, ခင်းပုမ်မခ်းခါင်းခေခ် ကွဂ်,မးသမ့်
 ကမ်,ပံ,တံခ်ဇလ; ခပ်လင်,တင်,ဂွင်ဗုးယဝ် လုဂ်း
 ကွခ်,ခေခ်သမ့် ပီခ်ဂုခ်းလံးကွခ်,ဇလ; ခုခ်ဂျေ
 ခမ်းခေခ် လင်,ဝုးဂုင်းကမတ်;ခပ် တါင်းလံးဝုး "က
 မတ်;ခပ်တင်းသီင်;ကူလုံ လုဂ်းကွခ်,ဂျေခံ ယွံ,မုခ်ယွံ,
 ဇတုဇတုယဝ်။ ပိုင်းပီခ်ခေခ်,တေ,ခိုင်းလီတ်; မျိုင်းမခ်,ဇလ;
 မပ်,လီကပ်တူဂ်းတီမ်,တူဂ်းဗျါင်း"ဝုးခေခ်လေး;ကပ်မိုင်းလီင်ဝ်
 ခင်းဂျေခေခ်ယဝ်။

ယမ်းခေခံ ယင်းမီး ကမာတ်;သုခမိင်, ဗုဒ္ဓ;မီးပိုင်,လှ၊
 ဂေ့ခိုင်; လင်,တမ်းဝံ;လဝ်; လဝ်;မုခ်ယွံ,ခုခ်ဂျေ့ခမ်းလူင်
 သေယဝ် ဝုးခေခံ ခေဇးတီးခး ဗုဒ္ဓိင်;ကခ်လေးဂထမ်,မ
 တု,ဂူခ်းဂုဝ်းတံခံ တီးခးလမ့် ဝါခ်းလွံမိုင်းလွံဂေ့ယု,
 သင်ဝုးဂူခ်းယိုင်းလေးသင်၊ ဂူခ်းလံးလေးသင် သီင်;ဂမ်,
 သုတ်းမုခ်ဂု, ပိုခ်းဂုမ်ပံ,ဂုတ်; သင်းခိုင်းသေယဝ် ဗုဒ္ဓ;တံ
 ခေခံ သမ့်ခိုခ်းမးလိုင် မဝ်,ပေးလီလူင်လင်တီးခး။ ဂူး
 မခ်းကွမ်,ဝါခ်းကွမ်,မိုင်းသေမခ်း။ သမ့်ခိုခ်းလွံယု,ဂးလွံ
 ဂေ့ ဂူးမခ်းယု,၊ တီးခေခံ၊ ထုင်းဝါခ်းထုင်းမိုင်းမီးခေခံ,ခေ
 ကေ့။ မိုဝ်;လိဝ်လင်,ခေ လုဂ်;ယိုင်းလဝ်;ဂုဝ်းပးသခ်,ထေ,
 လေး;တံဂု,ဂုမ်ကပ်ခွခ်းတူဝ် ခွခ်းခိုင်းဂုတ်;ဗုဒ္ဓိင်သင်းခိုင်း
 သေယဝ် သင်သမ့်ကပ်လုဂ်;ဗုဒ္ဓ;တံခေခံ ခိုခ်းဝံခွ်းဂုတ်;ခွ်း
 ဂျေ့ ခွ်းခွ်းဝိုင်းခးလိုင် ယုဝ်သမ့်ကမ်,ထုဂ်,ဂုဝ် လံ;လီခေ့
 လုလင်တီးခးဂေ့။

ကမာတ်; လဝ်;လတ်;ခေခံ,ခေယဝ်ဂေ့ ခုခ်ဂျေ့ခမ်း
 မဝ်,ထွမ်,လေး; ခုခ်ဂျေ့ခမ်းပဂ်,ဝုး လုဂ်;ကွခ်,ဂေ့ခေ မီး
 မုခ်မီးဂမ်, ယင်းတေလံ;ပိုင်းလံ;ဂိုင်ဂု, မိုဝ်;ခေ့ဝုးခေ
 လေး; ယုဝ်မဝ်,ခွမ်းသင်ယုဝ် နေ့မခ်းတံဂု,၊
 ဂိုတ်းလုဂ်; မခ်း ပံ,တံခေ ဂပ်တေကပ်မိုဝ်;လီဝ်ဝံ
 ခွ်းဂျေ့ယဝ်။

တေထီမ် ကပ်လုဂ်;ကွခ်,ဂေ့ခေခံမးလီဝ်ယု,ခေခံ
 မိုင်းဂေ့ လီသေကွခ်တွခ်းသေဂပ်, ဗုဒ္ဓ;ဂေ့လီ လုဂ်;ဂုင်,
 လဝ်;မုခ်လဝ်; တင်းဂးမိုင်းပု,ရု,ခေသီ, လီခေ့ဗေးဂင်း
 ယါခ်,ဂင်း သုယု,ခိုခ်းယွံ,မို,သုင် ဂူးသမ်,ဂူ;ပိုင်ယဝ်။
 လီမ်တီး ခုခ်ဂျေ့ခမ်း ပဂ်,လဝ်;လွင်;ခပ် ဂေ့မးဝါင်းမး

သက်၊မုးခွမ်းမသိင်းထေးလင်းလင်း၊ငါးလှိုင်၊ငါးလှိုင် သတ်းတဝု၊
တင်းလံ၊ မုးခွမ်းမုးခွမ်းသိင်းသိင်းယဝ်။

သင်ဝုးငွေပုးသခင်၊ထေ၊လေး၊ တံလိုင် ဂွံးထီန်၊ကပ်
လုန်းကွခင်၊မခင်းခခခ ဂွန်း၊သေစမ၊မခင်းခခခ
သင်းဂျူဝ်၊ တီးခိုင်၊ သင်လုန်းကွခင်၊ပံ၊တံ၊
လုမ်းလုးဝံလီလီ တန်းရှင် ရှင်ရှင်းရှင်းစတုစတုရှေး။
သင်ထီန်၊ကပ်သေစလေး၊ ဝံရှေး၊ တီးတီး၊လေး၊သင် မပ်၊ခခခ
တံလီလေး၊သင် မပ်၊တံလီလေး၊ သင် သင်ဖင်လွမ်းဂခင်လိုင်
တန်းပံ၊ပုးခွင်ပုးလင် ကူး ပတ်းယွံ၊ခခခ
ဖီရှေးတန်းခပ်၊ဝခင်းခပ်၊မိုင်း ခပ်၊ရှိုခင်းခပ်၊ ယေး
လူယွံ၊တံလူင်ယဝ်။

သင်ဝုးရှေးလွဲ လုန်းကွခင်၊တံခမ်ဂိုခင်၊ခခတံဝခင်း
လွဲ ပုခင်းခခခ တေကမ်၊လံ၊ပုခင်းခခခပုခင်းခခခ သင်
ဝုးမပ်၊ခံ၊ထီန်၊ကပ်လုန်းမခင်းလမ့် လင်၊ဂိခင်၊ဂီခင်၊ဂူလုးသွံ၊
လွမ်းသေယဝ် ဝါးမခင်း တံဂုး၊သွင်ပီသမ်ပီခခခ ကုန်
လု၊ စ လေး၊ သင်ဂူခင်းလေး၊သင် ယင်တန်းလံ၊လွမ်းသေ၊
သမ်၊သေပိုင်ယဝ်။ သမ့်မိုင်းပုင်ဂူခင်းတံလမ့် ဂွံးပုင်မခင်းမိန်၊
လပ်၊ဂုး၊ ကွခင်တင်း ပေးပုခင်းဝခင်းယဝ် ဂွံးကပ် ခိမ်းခိမ်
တင်းသေတ။ ပေးသင်းဂျူဝ်၊ယဝ်၊ရှေး၊ ဂွံးဂုမ်းခေးသေမုး
ယု၊ဝါခိမ်းတင်းလင်။ ဂွံးတီတ်၊ယီခင်းမုးသီ၊သီ၊တု။
ပေးပုခင်းသင်းခိင်းယဝ်ဂွံးကပ်ခခမ်တဝ်တင်းသေတ။ ပေး
မုးထိုင်ခင်းတူခိုင်ဂိုခင်း ဂွံးတပွဲခင်းတူသေ လီလီတ။

ဂွံးဝုး(ရှာခင်းလုင်၊ရှာခင်းလတ်၊မုး ယု၊မုး၊ ရှိုင်ပခင်းမုး
ယု၊ပွန်းမုးယု၊ဂိုတ်းတီးပိုခင်း မုးတံရှင်းမုးလီလီ ခပ်၊ခင်း
တင်းဂိခင် လူ၊ပခင်းမုးဂုးယဝ် လုန်းမုးရှေး၊ ပခင်းဂုးလွမ်းမုး၊

မိုးယု၊မုးခိုခင်းသေဂမ်း ဝုးခံသေလေ; ဂူမ်းခးမုးတိန်း
တိန်းတု။

တူဝ်မခင်းတံခခေဂေး; ဂူးကပ်ခိမ်တီင်းခိဝ်မိုဝ်း
မခင်းသေဂူးခိဝ်တု။ လင်းသင်းခိမ်းမခင်းဂေး; ဂူးတွန်,
လိန်းသေဂူးလိမ်းတု။ ပေးမးပီးခွင့်မခင်းလမ့် လိမ်မိုဝ်းပံ,
သင်းဂျူဝ်,မခင်းခခေ ဂူးခိုခင်းမုးသေသိင်းသိင်းတု။

သင်တန်းဂူခင်းလွမ်း တင်းလူ,တင်းတခင်းလွမ်းလမ့်
လိင့်သွမ်းဂးဂူခင်းမဝ်,ထုန်,ကပ်။ ပီးခွင့်မးလွံးမးပွင်းဂေး;
မဝ်,လီ၊ သင်မးလွံးတန်းလူတန်းသုမ်းလွမ်း ဝုးခင်,ခံယဝ်။
ခပ်;သွမ်းဗင်းသွမ်း ကခင်လိပ်းလွခေလွခေ ဂူးမိုဝ်းလူ,တခင်း
ဂးတီးရွင်းထွင်,ကပ်;ယဝ်။ သင်လူမ်းလိတ်းဝခင်း ဂူတ်းခိန်း
ဂူတ်းလိပ်းကပ်;ယူ,ယဝ်။

ယုပင်းသင်,မုးမုးလိင့်သွမ်းတီးဂူခင်း ဂူးလူ,တခင်း
တီးလလွပ်းတီးရွင်းတီးတုးလင်းလွံတု။

ပိုင်ဂူခင်းတံဂူပ်းသခင်,ထေ,ခေ တံဂိုင်လေ;သင်၊
လင်,တံလေ;သင်၊ သင်ဂူးလူ,တခင်းလွမ်းခင်,ခံတု။ က
ဂျူဝ်းလင်,ထိုင်တူဝ်မခင်းယဝ်။

2-ပီခင်ခံ; ပီခင်ခင်လေ;တံ

သင်ဝုးပီခင်ခံ; ပီခင်ခင် လေ;တံလမ့် လူ,ခင်းဂူခင်း
ယတ်,ခမ့် ဗိမ်းတပ်; ခင်းဂူခင်းဂေး; ယပ်;ယူ, ကရွင်း
သင်း;သေ,ဂူ;ဂူ။

3-လွင်းနှိတ်းရွမ်,လမ့်

သင်ဂူခင်းတံခင်းဂှိုခင်းလေး; နှိတ်းရွမ်,လမ့် ဂှိုခင်း
ခွန်;ဝါခင်း; သင်ဂူခင်းမုးဝခင်းကွန်,ဝါခင်း; ဝခင်းကွန်,ဂှိုခင်း
လမ့် မပ်,လီဂှိုခင်းကပ်ဂျ,တင်းလါခင်းတင်းတူခင်းတု. ဂျင်းဂေး;
ခင်,ခံတု။ ပေးလီပ်;ဂျ,ဝခင်းကွန်,ဂျင်း၊ ဝခင်းကွန်,ဂှိုခင်း
လမ့် လပ်;ဂျင်းလပ်;ဂှိုခင်း တမ်းလူလွမ်းမပ်,ဂှိုခင်းယပ်။

4-တံသွံ,ဂူ,ခင်းဂူ,ခွခင်းလမ့်

သင်ဂူခင်းတံသွံ,ခင်းဂူ,ခွခင်းလမ့် - ဂူခင်းဂှိုခင်းမပ်,
ဝါ;ဂူခင်းဂျင်းမပ်,ဝါ; ပေးဂူခင်းတံတိုင်ခိုင်မခင်းယပ်၊ မပ်,
လီပူတ်းကပ် ဂှိုခင်းသွင်,ခမ်ဂျပ်;ဂျပ်;တု။ သင်မပ်,ခမ်တမ်းလူ
ခတ်;ခတ်,ပင်းသိုင်;သိုင်;ယပ်။ ခိုင်ဂှိုခင်းဂေး; လီမ်ခင်း;
လီမ်သတ်,တင်လံကခင်း မ့်,မ့်,သွံ,ထိုင်;တု။ လေးဂလင်,
ဂင်းယပ်ဂေး။

5-လုဂ်;ကွခင်း,လံ;ပီခိုင်;လေး;တံ။ သိပ်;ပီလေး;တံ

သင်ဝါ; လုဂ်;ကွခင်း,ပံ,ယွံ,လံ;ပီခိုင်;လေး;တံလမ့်
သိပ်;ပီလေး;တံလမ့် - ယု,ပံ,သင်းဂျုင်,ဗှံ;၊ ဂှိုခင်းဂျုင်,
လိခင်တု။ ယု,ပင်းသင်,ခါ,မုးဂှိုခင်း ယု,နှိတ်းခိန်,နှိတ်း
လိုင်;ဂှိုခင်းခပ်;လိပ်;ခင်းလိပ်; လူ,ပုဂှိုခင်းတု. - သင်နှိတ်း
ဂေးဂှိုခင်းလမ့် တမ်းလူလွမ်းမပ်,ဂှိုခင်းယပ်။

6-ဂူခင်းယွင်,တံသိပ်,လမ်းသိပ်,တေးဂှိုခင်းပွင်းလေး;တံ

ဂူခင်းယွင်,လေး;သင် - သိပ်,လမ်းသိပ်,တေးလေး;
သင် ဂှိုခင်းပွင်းလေး;သင် တံလမ့် - မပ်,လံ;သင်းဂျုင်,ဗှံ; -

ရှုံးသင်း ရှုံးသင်း၊ လိခိခိ၊ ရှုံးသင်းရှုံးသင်း၊ ခေမ့်လင်၊ လီ - ရှိတ်း
ခိတ်း၊ ရှိတ်းလိဝ်း၊ မင်၊ ကာပ်း၊ ရှုံးရှိတ်းခပ်း၊ လိဝ်း၊ နင်း၊ လိဝ်း၊ ရှုံးလူ၊
ပျဲးရှိတ်း - ယျဲးပင်းသင်၊ ချဲးခပ်း၊ ရှိတ်း - သင်လူ၊ ရှုံးရှိတ်း
လမ့် လူ့ခေတ်း၊ ခေတ်း၊ ပင်း၊ နင်းရှုံး၊ ကသင်း၊ ပွတ်းယဝ်းရှေး။

7-လၢခိတ်းခေတ်းရှေးခမ်း ကသင်းလံး(7)ပီလးတံ

လၢခိတ်းခေတ်းရှေးခမ်းလိဝ်းဝျဲး တလုင်၊ တခေ၊ ကသင်း
လံး၊ လိတ်းပီလးတံ၊ ရှုံးသေယဝ်း ခေတ်းလူင်ရှေးခမ်းရှေး ဝိခိတ်း
ရှုံးခေ၊ လူင်လူင်လၢင်လၢင် မပ်း၊ သွင်၊ ခေမ့်လံး၊ လး၊ ရှိတ်း
ခိတ်း၊ ရှိတ်းလိဝ်း၊ သေယဝ်း ဝါးမခိတ်းမးရှေးပီခိတ်းချုင်၊ ယၢခိတ်း၊
လိဝ်းခေတ်း ရှေးရှေးခေတ်း၊ တျဲး - ခိတ်းယျဲး၊ ကျဲးလျဲး၊ ဝှိတ်း
ဝိတ်း၊ ရှေးခေတ်း၊ ရှေးခေတ်း၊ ရှေးခေတ်း၊ ရှေးခေတ်း၊ ရှေးခေတ်း၊ ရှေးခေတ်း၊
တံခေမ့်လး၊ လူ့ရှေးရှေးလိဝ်းရှေးပိုင်သေယဝ်း ခေတ်းရှေးခမ်းရှေး
ပေးခိတ်းယျဲး၊ ပိုင်၊ ခေတ်းသွင်၊ ဝှိတ်း၊ သေခမ်းတျဲး။

**8-လုတ်းလၢခိတ်းရှေးခမ်း၊ ရှုံးယျဲးရှိတ်း သမ့်မးလူးပေးခေမ့်လး
တံ**

လုတ်းလၢခိတ်းရှေးခမ်း၊ ခေတ်းရှေးခမ်းလး၊ ရှုံးယျဲးရှိတ်း
ရှေးခမ်း သမ့်ပံး၊ မးလူးပေးခေမ့်လး၊ သမ့်မးတံ - ခေတ်းရှေးခမ်း
ပေးခေမ့်လမ့် - ရှေးခေတ်းမပ်း၊ လီကပ်းခိတ်းရှေးခမ်း ရှုံးကပ်းတုပ်
ခိတ်းမခိတ်းလုင်သျှဲး၊ တျဲးလၢင်၊ တျဲး - သင်သျှဲး၊ ခေတ်းရှေးခမ်းခေတ်းရှေးခမ်း
လမ့် လူ့ခေတ်း၊ ခေတ်း၊ ပင်း၊ ရှေးယဝ်းရှေး။

9-လွင်းပိုင်ရှေးခမ်းတံ လွင်းချုင်ရှေးခမ်းတံ

သင်ပိုင်ရှေးခမ်းတံ သင်ချုင်ရှေးခမ်းတံလမ့် ထုတ်း၊ ကွတ်း၊ တံး၊
လွင်းရှေး ရှုံးယျဲးရှေးယျဲး နေပီခိတ်းပီခိတ်းတၢင်းသေ လင်၊ ရှေးခမ်း

ရှုခမ်းတံကွန်, ဂျ၊ - ပေးကွန်, ပူခန်ယင့်ဂေး; ရှုံးကိုတ်းလွမ်း
သေ ယု, ရှုံးပီခန်"တောင်းအေး; တောင်းပံခပ်; ခပ်; ကွန်, ကွန်, တု။
သင်တံပု; ရွင်, လမ့်၊ ရှုံးပူတ်းအပြု; ဝခန်းတူင်းလိင်, ရွင်, တု။
ရှိုခမ်းရွင်, ရှိုခမ်းလခင်း: ဂပ်ဂခန်လမ့် ရှုံးကပ်ကွန်, တောင်းအံ
တောင်းမခင်းတု။ ကာပ်; ယင့်ဂေး။

10-တံဂရုလုဂှုခန် ခီးဂေး; တံဝခင်းသွင်ဂေ့သီ, ဂေ့လမ့်

ပိုင်; ခိုင်; တံဂရုလု တံသွင်ဂှုခန် တံခီးဂေး; တံဝခင်း
သွင်ဂေ့သမ်ဂေ့ သီ, ဂေ့လမ့်; သင်၊ တံဝခင်းလှဲဂေး; ရှုံး
ပူခန်ဝခင်းအခန်တု။ ယု, ရှိုတ်းခိတ်, ရှိုတ်းလိုင်; တု။ ဂေ့တံ
ကွန်တောင်းကပ်ဂျ, လိုခင်း၊ ဂေ့တံလိုခင်း ကပ်ဂျ, ကွန်တင်း
တု။ သင်ရှိုတ်းခိတ်, ရှိုတ်းလိုင်; လမ့် လူ့အတ်; ခတ်, ပင်းယင့်
ဂေး - ယု, သင်းဂျုဝ်, နှိုး - ရှုံးသင်းဂျုဝ်, လိခန်၊ လူ, ခပ်;
လိပ်; အင်းလိပ်; တီးပု, ရှိုတ်; တု။ ကာပ်; ယင့်ဂေး။

**11-လုဂ်; ယိင်းလခန်ယိင်းကပ်အှပ် ဂျ, ယု, တင်, ရှိုခင်းသမ့်ပု;
သခန်, ထေ, မးလူးပေးမေးလမ့်**

လုဂ်; လခန်ဂှပ်; ကပ်အှပ် ဂျ, ယု, တင်, ရှိုခင်း လပ်; လှုံး
သခန်, ထေ, သေလမ့်; မးလူးပေးမေးလမ့် မပ်, လီဂှပ်၊ ပေး
လုဂ်; မခင်း ပူခန်ယင့်လင်, ရှုံးမးခင်, ခန်ယင့်။ သင်ဝု; မပ်,
ထွမ်, လမ့်; မခင်းမးလမ့် တမ်းပု; ခေ့ပု; ဂျုဝ်, ဂျုမ်, မး
ခိုခင်းယင့်။ တမ်းလူ့တမ်းသုမ်းလွမ်းစတုစတု နီခိတ်တင်း
လူင်ပိုင်ခိုင်; ယင့်။ လုဂ်; လခန်ဂှပ်; ရှိုတ်းရှိုခင်းခေ့ယု, တင်,
တီးသမ့် ခ်; ခိုခင်းမးလူးဂှပ်; လမ့် ရှုံးတူလင်းမိဝ်လိဝခင်းလီသေ
လင်, ရှပ်တု။

12-လွင်းရှာမ်ဂူခင်းတံကွက်,ဝါခင်းကွက်,ခေး

ပိုင်ခိုင်; -သင်ရှာမ်ဂူခင်းတံကွက်,ဝါခင်းကွက်,ခေး ရှာမ်
ဂူခင်းတံဂျ,ခွက်;ဝါခင်း;လမ့် မပ်,လီဂိုတ်း မူခင်းဂိုတ်းပျော်
တိုတ်းဂခင်းထူဂခင်း-သင်ဂိုတ်းခခင်းလမ့် ဝါခင်း;လုက်;ခခင်း
တန်းမီးကူးပတ်, မပ်,ရှာင့်ယဝ့်။ ပိုင်ခိုင်; သင်ဝါ; ရှာမ်းမီးပ;
လခင်းပ,ဂိုတ်း; ပ;ရွင်,ပ,ဂိုတ်း;လမ့် မပ်,လီရှာမ် ရှာမ်းတံဂျ,
တင်းကွက်,ဝါခင်း; သင်ဂိုတ်းဝခင်းခခင်း တန်းသုမ်းမပ်,ရှာင့်
စတုဂျေး။

13-ဂူခင်းဂိုတ်းသုမ့်ယူ,ခင်းဝါင်းဂိုခင်းဂှမ်းလေး;တံ

ပိုင်ခိုင်; ရှာမ်းပိုခင်းလေး;သင် ရှာမ်းဂှမ်းလေး;သင်
ဂိုတ်းသုမ့်ယူ,ခင်းဝါင်းဂိုခင်းဂှမ်းလေး; သမ့်တံဂျ,လမ့်-
မပ်,လီ ကပ်ကွက်,တင်းဖန်းတူတူ -သင်ကပ်ကွက်,လမ့်
လင်းဂိုခင်း တန်းလူသုမ်းယဝ့်ဂျေး။ လီကွက်,တင်းလှ်ဂေး;
လင်,ယ,ဂူး ဖေသေ ကပ်ကွက်,ဂျ,တူ။

14-ဂူခင်းမီးခင်းဂိုခင်းဂှမ်း မပ်,ထုတ်,လှ်လေး;ခင်း;ဖေဂင်း; ခီခင်း;လမ့်

ပိုင်ခိုင်; ရှာမ်းလိုင်မီးခင်းဂိုခင်းဂှမ်းလေး; မပ်,ခိခင်း
ထုတ်,လှ်လေး; ခင်း;ဖေဂင်း;လမ့်-ကပ်ဖေဂင်း;ဖိုဂ်,ဂင်း;လင်,
ကပ်;တူ။ ဂှ်;ဂင်း;ပိခင်း;ဖေခင်း ကပ်တင်းဂှပ်မခင်းလူင်းတူ။
ဖေဂင်း;လမ်လံးခီဝ် သွမ်,ပျ,မပ်,လီကပ်ဂင်း; ဂှ်;ကပ်ကခင်း
ဖိုဂ်,ဂင်း;တူ။

15-ရှာမ်ဂူခင်းတံကွက်,ဂှိုခင်းလေး;လံးခးတံမ်,

ပိုင်ခိုင်; ပိုင်ဂူခင်းတံကွက်,ဂှိုခင်းလေး; တံခင်လံးခး
တံမ်,လမ့် ဂှို;စမးဂမ့်သေသုင်သုင် ယု,ဂှို;ဂိတ်,ယု,ဂှို;ခွင်;
လင်,လီယဝ့်။ ပေးဂီပ်;ဂီခင်းအေ,ဗီင်လေး; သမ့်ရှာမ်ဂူ,လိုင်
တမ်းကူးပါတ်,ယု,ခမ်ယဝ့်။ တမ်းစပုဂူခင်းတင်းဂှိုခင်း လူ
အေတ်;ခတ်,ပင်းသိုင်;သိုင်;ယဝ့်ဂေး။

ဂိပ်,ဂင်ဝါခင်းဂေးဂှို;သင်းလင်းလင်,လီ သင်ဝးခံ;
ပခင်ဂူသုင်,ရှင်းဂူခင်းတံလမ့် ဂှို;ပင်းကပ်ဂုင်,တေးမးဝံခိုင်
ဂှိုမခင်းလမ့် ကပ်;ယဝ့်။ ပေးလူ,တမ်းယဝ့်ဂေး; ပင်းဝံ
တီးဂပ်,ခိုခင်းသေဂှိုခင်းလေး;သင်၊ ချင်းလေး;သင် ပေးခံ;ခံ;
ဂူခင်းတံဂူ,ဂူ,ခိုခင်းခိုခင်းလမ့် ချင်းအခံ ဂှိုခင်းအခံ လူ
အေတ်;ခတ်,ပင်းဂူ,သိုင်;သိုင်;ယဝ့်။ သင်ဝးလင်,လူ,တံ
လေး; ခံသေဗင်းဗင်းကပ်;ယု,ယဝ့်။

**16-ခွါးလေး;သင် မု,လေး;သင် ဂံ,လေး;သင် ခမ်ဂခင်ကမ်,ကွက်,
လံ;လမ့်**

ခွါးလေး;သင် မု,လေး;သင် ခမ်ဂခင်ဂေး;အခင်းလေး;
မပ်,ကွက်,လံ;စပုလင်;မခင်း စပုဝါခင်း;အခံ
ခွံ;လေး;ခွံ;ဂှိုင်;ဂူ [, တိမ်းတိမ်းယဝ့်။ သင်ဝး;
ပီခင်ခင်,ခင်လမ့် ဂှို;လူ,သင်,ခး,
သေတု,ကူးပါတ်;ဂင်းယဝ့်ဂေး။

17-လတ်;လူဂှို;ကပ်ဂူခင်းတံ လူင်းဂှိုခင်းပိုင်ခိုင်;

သင်ကပ် ဂူခင်းတံလူင်းဂှိုခင်းလမ့် သင်ခုပ်လံမီးတင်း
ကွက်,လိုင်,လါခင်း ဂူခင်းတံဂေးမီးတင်းကွက်,လိုင်,လါခင်း

လမ့် နှိုးကပ်လူင်းတိုင်းတူန်း လွင်,ကပ်;ယဝ့်။ တီးပိုင်လူင်း
ဂေးနှိုးမေးဂံ,ခုပ်လိမ့်,သေ ဂူခင်းမးလွဲ;တိုင်းလူင်းနှိုးခိုခင်း
ခိုခင်းလူင်းလူင်းတင်းခုပ်လိမ့်,ခေခေတု-ခုပ်လိဂပ်,ယု,လူင်း
လးလး ပေးဂူခင်းတံပူခေယဝ့်ဂေး; ယု,ခုပ်လိမ့်,ခေခေလွမ်း
သေယဝ့် လင်,ခိုခင်းခိုခင်းတိုင်းဂပ်,တု။ သင်မပ်,ဂှိတ်းခေခေ
လိုင် တန်းလူ့သုမ်းစပူဂှိခင်းစပုယေးဂူးသမ်,ဂူးပိုင်၊ သင်ကပ်
ဂူခင်းတံလူင်းတိုင်းခုပ်လိဂပ်,ခေခေလမ့်-ယေးဂး,တန်းခေမ်
ယဝ့်-သင်ဝးဂှိခင်းတံ,ခေးမိုဝ်းရှင်,လမ့် နှိုးကပ်လူင်းလိင်,ရှင်,
ဝခင်းတူန်း သင်လခင်းမီးတိုင်းတူန်းလမ့် လင်,ယု,ရှင်တု,
ကပ်;ယဝ့်။

18-လတ်;လူဂ်;တုပ်မီး ဂွင့်မီးယင်ခုပ်းလေးတံ

လတ်;လူဂ်; တုပ်မီးဂွင့်မီးယင်တိုင်းလူင်ခုပ်းလမ့်
သိုဝ်ခုပ်းလေးသင် မိင်းလလင်းခုပ်းလေးသင် မိင်းဂူခင်းငေး
ဂင်,ဂပ်လမ်ဂင်,ဂပ်မီ ငူးသန်းတိုင်းဂေးဝးမးခေလေးတံ
လမ့် လံ;ဝးဝင်,တံရှင်တိုင်းသိင်းယဝ့်။ မပ်,လီသင်းဂျူဝ်,
ဗိုး နှိုးသင်းဂျူဝ်,လိခေတု မပ်,လီဂှိတ်းခိတ်,ဂှိတ်းလိဝ်းတု။
နှိုးလူ,ခပ်းလိပ်းခေင်းလိပ်းတီးပးဂှိတ်းတု-သင်မပ်,ဂှိတ်းခေင်,
ခေလမ့် လူ့.လွမ်းလုပ်;လုဂ်;ပခေလခေယဝ့်ဂေး။ နှိုးဂှိတ်း
လွမ်း လေးဂး,လင်,ဂင်းယဝ့်။

19-လတ်;လူဂ်;လွင်းမုခေလင်;

တပေးဂှပ်းလေးသင် ပိုခင်းလေးသင် မးခေဝ်ခင်း
ဂှိခင်းဂှပ်းခင်းရှင်လမ့်

ပိုင်ခိုင်;-တပေးရှမ်းလေးသင် ရှမ်းပိုင်းလေးသင်
မူးပီခင်းခင်းရှမ်းခင်းရှမ်းရှမ်း မှိုခင်းတေယျာကမ်,လီ;လမ့် ရှုံး;
ခွဲမှိုဝင်းဝင်းတူင်းသေတျာ။ ပေးဝေးတံခင်းရှမ်းလမ့် မပ်,လီ
ဝံ.ခင်းရှမ်း ကူးပတ်;ယ့်, သင်ပီခင်းလင်းရှမ်းလမ့် ဝံ.လှ်ဂေး;
ကပ်;သီင်းသီင်းယဝ့်ဂေး။ ကပ်လင်းခင်းရှမ်းကူးဂေး; ကမ်,
လီစပုလင်းရှမ်းခင်း,ဂပ်,ယဝ့်။

20-သင်ရှမ်းပီခင်းခင်းရှမ်းရှမ်းတံ ကမ်,ရှမ်းလှ်လမ့်

သင်ရှမ်းပီခင်းခင်းခင်းရှမ်းရှမ်းလေး; တံကမ်,
ရှမ်းလှ်လမ့် ရှမ်းလင်ခင်း ကမ်,လီယူ, ပေးရှမ်းတံယဝ့်
ရှုံးခွဲလင်းသေတျာ ရှမ်းခင်းခင်းဂေး; ယူပီတ်; ကပ်ရှိုတ်းလ
လွပ်;သေတျာ-သင်မပ်,ရှိုတ်းလမ့် တမ်းလူတမ်းသုမ်းယ့်,ခမ်
စတုစတုယဝ့်။ သင်ရှိုင်းရှိုင်း လင်,ယူ မပ်,လီ-ရှုံးလိင်းယူလင်,
လီယဝ့်။

21-လွင်းရှမ်းတံခင်းခင်းရှမ်းလေး;ဖုံးသမ့်မံ;ရှမ်း

ပိုင်ခိုင်;-ရှမ်းတံခင်းခင်းရှမ်းလေး; ဖုံးသမ့်မံ;ရှမ်း
လမ့် ရှုံးလှ်;ဂမ်စမး သင်မပ်,စမးလီ;လမ့် ဖုံးမံ;ရှမ်းတံ
တင်းရှမ်းလေးဂမ်လမ့် မပ်,လီ။ ရှုံးလှ်;ဂမ်စမးသေ-ကပ်
ရှမ်းတံခင်းခင်းဖုံးဖုံးတျာ-သင်မပ်,တမ်းကပ်ပံ; ဖုံးမံ;ရှမ်း
ဂမ်လမ့် ဝါခင်းလှ်;ခင်း ယူယူ,ပံ;သေဖုံးဖုံးတျာ-သင်
မပ်,ပံ; တမ်းလူသုမ်းသီင်းသီင်း; မပ်,ရှာင့်ယဝ့်။ ရှမ်းရှမ်းတံ
လေး;လှ်,ဂမ်ပေးဂမ်ဖိတ်းဂမ်ယူ,လမ့် မပ်,လီဝါခင်းလှ်;
ခင်း တမ်းလူသုမ်းယ့်,ခမ်စတုစတု ပံ;သေဖုံးဖုံးလင်,လီ-
သင်ပိုင်ရှမ်းတံလမ့် ဂါင်ဝင်းတိုင်လှ်;လှ်;ဂေး;မပ်,လီ

သင်ပိုင်လမ့်ယေးဂျ၊ခမ် ကူးပတ်;ယွံ, ရှုံးစဝ;လင်,လီယဝ့်
ဂျေး။

22-မိုဝ်းဂူခင်းတံတိုဂ်ပူတ်းလွဲခေခွဲ တီးခိုင်;ကမ်,လီ

ပိုင်ခိုင်; မိုဝ်းဂူခင်းတံတိုဂ်ပူတ်းလွဲခေခွဲ ပံတိခမ်
သိုဝ်းသိုဝ်းဂေးကမ်,လီယူ,၊ ပးရွင်,သိုဝ်းသိုဝ်းဂေးကမ်,လီ
ယူ,၊ ပးအေးသိုဝ်းသိုဝ်းဂေး ကမ်,လီယူ, ပေးယူ,လမ့်ကူး
ပတ်;ယွံ, ယေးဂျ၊ခမ်စတုပိုင်ခိုင်; ဂူခင်းပံ,မးစလ;
ယု , ပေခီတ်;ဂိုတ်;ဂွမ်,ဂူခင်းတံတု သင်ဝးခံ;ဂိုတ်;ဂိုခင်း
ယု,ပေဂိုတ်;ပးအေးဂိုခင်း ဂူခင်းထဝ်းကူးစမ;ဂှဝ်း သင်ဝးခံ;
ဂိုတ်;ခင်းဝင်းကူးစမ; တေလံ;ဂိုတ်;ပးရွင်,စလ;ဝခင်းတုဂ်း
တု။

23-မိုကွဂ်,ခိုင်ဂိုခင်းတံ;ဂိုခင်းဂှဝ်း

သင်မိုကွဂ်,ခိုင်ဂိုခင်း တံ;ဂိုခင်းဂှဝ်းလမ့် မိုဂှဝ်း၊ မိုဂှဝ်း
မိုလွင်, မိုခိုင် မိုဂမ့်ဂေး, မိုတွင်း ခင်,ဂးဝးမးမပ်,လီ ကပ်
ဂျု,ဗုဂ်,တင်,တီးသေတု။ သင်မပ်,ခိုလမ့် ယေးဂျ၊ခမ်
စတုစတု မိုဂှဝ်းဗုဂ်,ပးရွင်,၊ မိုလွင်,ဗုဂ်,ပးလခင်းသေတု။

24-ကမ်,လွဲ;ခိုင်,လွဲ;ခါ,စလ; မးမးခမ်ဂှဝ်ခွပ်လံလမ်.

သင်မးမးခမ်ဂှဝ်ခွဲလံဂှဝ်းလမ်. မပ်,လွဲ;ခိုင်,လွဲ;ခါ,လိုင် ကတိဂ်း
ခမ်ဂ်းလင်;ဂိုခင်းယပ်.။ ဂူလ်းဂး ယု,တိုင်;ယု,ပေးဂှဝ်းခင်းမွဂ်,ယုလူ,
ဂခမ်,တေး ခပ်;လီတ်;ဂမ်း ခမ်.မူလ်ခိုင်; သူင်,တင်;မခင်းဂးခခမ်.
သေစလ; ရှုံးဝးဂးပီခမ်ခေး.ဂျုဝ်,တင်းလိုင်လပ်;ဈု, လွမ်းမးသေသိုင်;သိုင်;
ဝးခီ ဝံခေးခိုခင်းမးသေ ယု,ပေတုလ်းပးလင် လင်,ကပ်ခမ်.မူလ်
ခခမ်. ထွဂ်,ထွမ်းဗီတ်;ထွမ်းသေ ဂူမ်းခေးမးတိဂ်းတိဂ်းတု. လီယပ်.။

25-ပီတိ,လိင်,ရှိုခင်းရှမ်း သင်တန်းမခင်းတူန်းယပ်. ယု,နီပင်းသို့,တု. ကပ် ကခင်းမ့်,မခင်းသို့,တု.

ယု,ရှို;ကပ်ခိုခင်းသို့, ရှို;လံးသို့,ကခင်းမ့်, ထင်,လီယပ်.ရှေး။
ထီးတုင်းလေးသင် ထီးခွင်းမူးလေးသင် ကမ်,လီကပ်ခိုခင်းသို့,ယပ်။ ကူး
ပတ်;တန်းခင်းယပ်.ရှေး။ သင်ထီးခွင်းမူးလူ့.ရှု, ခွင်းမူးရှမ်းရှု,လေး; ခံ;
မေးရှမ်း ရှို;ယ့်,သေဂပ်, ထင်,လီယပ်.ရှေး။ တခင်း,ဂပ်,ရှေးလီယု,
ကုတ်,ဂးတု;ယု,သို့,တီးခိုင် ကုတ်,ဂးခိုင်ယု,ဝံ.ဂးတု;တု။ ရှို;တင်,
ထီးမ့်,တု. ကကျိုင်းထင်,လံးယပ်။

သင်တန်းဗိတ်းသိမ်းမင်,ဂလျ, ငြေးထေ,တီးခွင်းမူးထမ်. ရှိတ်း
ရှမ်း.ယ့်,သေဂပ်, ယု,ရှို;ရှိုခင်းလံးယိပ်,လံးခမ်း ထိမ်ဂူခင်းထိမ်ရှို;ယု,ရှို;
လံးယိပ်, လံးခမ်း ထင်,လီယပ်။ လတ်းလူ့လု;ထု,ပခေ,ပိုင်ခိုင်; ခွင်း
မူးကူးမင်,လေးသင်၊ သင်ကပ်ရှိုခင်း,ရှမ်းသင်းထူးငြေးပီခင်းထင်; ထု,ပ
ခေ,ထမ်. - ထင်,ကပ်ငြေးပီခင်းထင်;ခခင်း. မးတမ်းဝံ.တီးလီလီတု။
ယမ်းမိုဝ်းထု,ပခေ,ထမ်. - ရှို;ခွင်းကောင်းဂတေ,ဝံ.လီလီလေး ပူ,ထေ,
ဂခင်း,တေးသေ ထင်,ကပ်ကောင်းဂတေ, တု;ဝံ.ဂီခင်း,ဂီခင်း, ယု,ရှို;မခင်း
ရှိုင်းတင်းလုံလီယပ်။ ရှိတ်းခခင်း ထင်,ကပ်ခိပ်းကုတ်,ခပ်.သို့,လွံးလွံး
ယု,ရှို;တိုဝ်.ငြေးပီခင်းထင်;လေး; ပေးခပ်.တေးရှိုတ်းထိုင် ကူးပတ်;ယ့်,
ခမ်ခတေ.တေ.ယပ်.ရှေး။

သင်တု; လူဝ်,ရှိုခင်းလူ့,ထိုင် ပေးကသားကမ်,လံးသီ,သိပ်း
လိုင်ထမ်.-ခွင်းမူးဝတ်.တု;ကူးမင်,ငြေး မေးပွင်းထိုင်ခခင်း. ကမ်,လံးလူ့,
ကပ်; မုခင်းထင်;ကမ်,တု; ခုခင်းကမ်,တု; ရှိုခင်းဗေခင်းကမ်,တု; ပေးလူ့,
ထိုင် ကကျိုင်းခွင်းမူး ကသားပွတ်းရှိုလု;ယပ်.ရှေး မံ.လွင်,မံ.ရှို; မံ.ရှိုင်း
ထိုင်ခခင်း.ရှေး; ပေးဗုဂ်,ကသားပွတ်း ခင်း,ဂပ်,ရှေး။

26-သင်ဂူခင်းတံသင်းကျခင်း, ပီမ့်,ဝခင်းခိုင်;လေး;လှိုင်လမ်း

ပိုင်ခိုင်; သင်ဝုးဂူခင်းတံလျားသင်းကျခင်း, ပီမ့်,ဝခင်းခိုင်;လေး; လှိုင်လမ်းလမ်း. ခင်းကတုင်းခခင်း. ကမ်း,လံ;ဝံ.ပူခင်း.ဝခင်း ပူခင်း.ခိုခင်း တံခိုင်,လှိုင်; ကပ်ဂျ,ခိုင်,ခခင်း.ယဝ်.-ယု,ရှိုတ်းခိုင်,ရှိုတ်းလှိုင်;တု။ ယု,ပင်းသင်,ခု, ဂျ,လူ,ခဝ်;လိပ်းပခင်းလိပ်း ခင်းပု,ရှိုတ်းတု. ကာဝ်;ယု, ခခင်းလိခင်းမိုင်းကမ်း,လံ;ယု.ယဝ်.။ ကမ်း,လံ;ခတ်းခခင်းလိခင်းမိုင်း တေလံ; သင်းကျိုဝ်,ပံး(ကမ်း,ခခင်း) လွင်းခမ်း.ဂူလ်းယဝ်.။

27-ဝခင်းလိဝ်တံသွင်ဂေ့. ဂင်ခမ်းဂင်ခင်လေး;သင်

ဝခင်းလိဝ်တံသွင်ဂေ့.လမ်း. ယု,ရှိုတ်းသင်းခင်းခခင်း ပု,ရှိုတ်းခခင်း တု။ မဝ်,လီပခင်းတုင်းဝခင်းကွတ်,ခခင်း ပု,ရှိုတ်း,ပု,လားခခင်းခခင်းသိုဝ်; သိုဝ်;ဂေ့;မဝ်,လီပခင်းယဝ်.။ လံ.ထေခခင်းကိတ်းကိတ်းခခင်း; ထင်,ဂင်း ပေးထင်,တေလံ;ယဝ်.ဂေ့။ ဝခင်းလိဝ်တံသမ်းဂေ့. ဖွတ်းကွတ်းတင်း ကပ်ဂျ,လှိုင်ခင်း ဖွတ်းကွတ်း တင်း သင်တံဂင်ခင်ဂေ့.ခခင်း; ဂင်ခမ်းဂေ့.ခခင်း; ဖွတ်းကွတ်းတင်း ကပ်ဂျ,ကွတ်းတင်း ဖွတ်းကွတ်း ကပ်ဂျ,လှိုင်ခင်းတု။ ဂူခင်းခခင်း, ဂူခင်းထင်; ဂူခင်းသင်ဂေ့; ခခင်း,ခခင်း ယဝ်.။ တံဂင်ခင်းလမ်း. ဖွတ်းကွတ်းတင်း ကပ်ဂျ,လှိုင်ခင်း ဖွတ်း ယိုင်းတံလှိုင်ခင်း ကပ်ဂျ,ကွတ်းတင်းတု.-ခခင်း.လံ;ဝု;တံခိုခင်းတိုင်;ဝု;ခခင်း ယဝ်.။

28-ကပ်ဖူဝ်မ့်,မေးမ့်,လေး;သင်

သင်ကပ်ဖူဝ်မ့်, မေးမ့်,လမ်း. ခိုင်,ဝီ;ခခင်း.တင်းရှိုတ်း မေးခခင်း ခေ, တုင်းလေး;သင်-ဂူခင်းလေး;သင်. လားခခင်းလေး;သင် နှိုတ်းဂု,ပင်းဂျ, လမ်း. မဝ်,ခခင်း,မဝ်,မခင်း;ခခင်းယဝ်.။ တင်းလူ.တင်းသုမ်းတီးခု;ဖူဝ်မေး ယဝ်.။ သင်ဝု; ကပ်ခခင်းလေး; ပေးခမေးပခင်းထွမ်းကုတ်.ထု,ခတ်းခခင်းသေ ပိုင်သေမိတ်းလမ်း. လှိုင်ခင်းလံ;ဝံ;ခခင်း. သမ်း.ကပ်ခိုခင်းထိုင် မဝ်,လီလေး;

လား လုဂ်းယိင်းတံ၊ ဂိုတ်းလုဂ်းခူလုဂ်းလုဂ်းတံ၊ဂိုတ်းလုဂ်းဂ်းခိ.ဂေး
ကမ်,ကပ်ခိုခင်းကပ်းလး သင်ဝုးလူ,လွမ်းစတ.ကပ်းယူ,။

လုဂ်းခူလု လုဂ်းတံးကွဂ်,ယူ,ဂိုခင်းဂူလုဂ်းဂိုင်မး သမ်.မးထူးပေး
ဗမးကမ်.မပ်,လီဂုပ်.။ ဂျ,တံသေဂေ.ခိုင်းလးသင်၊ မပ်,လီဂုပ်.သင်ဂုပ်.
ထမ်.ကုဂ်.ထု, ခူဝ်းခွင်ပေးဗမးထင်;သုမ်းထင်;ဂိုထွမ်းယပ်.ဂေး။

ပိုင်ခိုင်း-လုဂ်းဂ်းလုဂ်းခူလု လုဂ်းယိင်းလုဂ်းတံး ယူ,လုဂ်းပေး
ဗမးလး ပေးဗမးတံဂျ, ဝံးပေးဗမးတံဂျ,ယပ်. ကုဂ်.ထု,ခူဝ်းခွင်မပ်,
စထ,မပ်,ဗမး ထင်;လူ.ထင်;သုမ်းဂူလုဂ်းယပ်.ဂေး။

ပိုင်ခိုင်း-လုဂ်းလုဂ်းလုဂ်းခူလု လုဂ်းယိင်းလုဂ်းတံး ယူ,လုဂ်းပေး
ဗမးလး ပေးဗမးတံဂျ, ဝံးပေးဗမးတံဂျ,ယပ်. ကုဂ်.ထု,ခူဝ်းခွင်မပ်,
စထ,မပ်,ဗမး ထင်;လူ.ထင်;သုမ်းဂူလုဂ်းယပ်.ဂေး။

ပိုင်ခိုင်း-ပေးလုဂ်းထပ်;မင်,ဂလု,သမ်,လုပိုင်လုမပ်,ဝု, ဂူခင်း
ပုးသခင်,ထေ,ယု,ပခင်မးခပ်;မးဂိုလုးလုး။ ပေးမးထမ်. လူ.ခေတ်;
ခတ်,ပင်းဂျ,သီင်းသီင်းယပ်.ဂေး။ သင်ဝုးဂုပ်းလုဂ်,လီ;ခူဝ်းလီင်းမ့်,ထမ်.
ဂ်းယု,သေထုမ်,ဂပ်,ခွံ.ခိုင်း ထင်,လီယပ်.။

29-ဂိုခင်းယေးဂုပ်း ဟူးလဂ်.ဂူခင်းထုခင်ဂို.ခိုခင်းထမ်.

ဂိုခင်းဂုပ်းလး ဟူးလဂ်.ဂူခင်းထုခင်ဂို.ခိုခင်း ဂို.လွမ်ယူ,သေ,
သေ,ထမ်. ဂိုခင်းလင်ခခေင်. ဂ်းယု.သေ ဂိုတ်းထလွပ်;သေ ဟေးဂင်း
ယပ်.ဂေး။

30-ဂူခင်းတံဟေဟေ,ထမ်.

သင်ဟေဟေ,ဂူခင်းခင်းဂိုခင်းတံထမ်. ဂ်းကပ်ဂူခင်းတံခခေင်. ဂျ,ပိ.
တီးယုတ်;တီးခွမ်း ခိုင်ခိးဂိုဝ်းခိးဂိုးလးသင်၊ ကမ်,ခခေင် ကပ်ခိးဂိုဝ်း

ဒီးဦးလုပ်ဒဲးခရီး တူးခရီးမခင်းသေတု၊-လင်,ကပ်ဂှ်ဒဲးခရီးတူးတု၊ မခင်း
သေလင်,ကပ်ဂှ်ဒဲးခရီးမခင်းသေ မိမတ်.တိခင်မတ်.မိုဝ်းပခင်သေ လင်,
ကပ်ကပ်,ခမ်.သေယဝ်. ကပ်ဂှ်,ဂိုခင်း လင်,ခုတ်းဗင်လိခင်ကပ်ဂှ်
ဂှ်မခင်း ဝိခင်လိခင်ကွပ်,သီ,ခိဝ်.-လင်,ကပ်ဝံ,ခရီးမခင်းဂှ်, တင်းကွပ်,
လိင်,တခင်း-ခုခင်ဂှ်မခင်းဂေး ယု,ဂှ်ဂပ်;-သင်ပိခင်ဗူးယိင်းကမ်. ဂှ်
ပွံ,ဝိ.ခုခင်ဂှ်မခင်း ယုင်းကပ်,ယပ်,လင်,ပခင်ဂေးဂိုခင်း ခုတ်းခုမ်မခင်းပေး
ဗင်ယဝ်. ဂှ်;မခင်းကပ်ဗိုဝ်ဒိင်းယံး ဂှ်;မခင်းသေတု.-

သင်မီးလဝ်;သင်,လဝ်;မုခင်ဂေး ဂှ်;ခပ်လဝ်;ခုတ်းသေလိတ်းဂမ်း
သင်မပ်,မီးလဝ်;ခပ်ဂေး ပီးခွင်.ခုတ်းဂေးလီ ယမ်းမိုဝ်းဗိုဝ်ဒိင်းခုတ်း
ခခင်.လမ်.-ဂှ်;ဝုးဗူးခိ. ပီခင်လုလုးဂမ်း,မခင်းဝုးခိယဝ်.။ မခင်းထုဂ်,
လိပီခင်ခိ-ဂှ်;ဂိုတ်းခိယဝ်. သင်မပ်,ဂိုတ်းခင်,ခိလမ်. ဂေးယု,ပုးလင်
ခခင်. တဂ်းလု.ထွမ်း သုမ်းထွမ်းကသားပွတ်းလု.ခတ်း; ခတ်,ပင်း
ထုဝ်;လုဂ်;ပခင်လခင်ယဝ်.။

ပင်းလဝ်;သင်,ခု,မုးဂေးဂိုခင်းဂေး မပ်,လီ ဂိုခင်းခပ်;သွမ်းဗင်း
သွမ်းဂေးမပ်,လီ-ဂှ်;ဂိုခင်းခပ်;လိပင်းဗင်းလိပင်း ဂှ်,လု,ပု,ဂိုဝ်;တု။

ပိုင်ခိုင်;-သင်ဗုဗု,ခင်းထိုခင်,ခလ; တံဂိုခင်းယု,လမ်. တံ
ဂေးလုဂေး ဗင်ဂေးခခင်တု.-ဂိုတ်းခင်,ပုးလင်ခခင်. ခင်,ဂပ်,ယဝ်.။

31-ဂုခင်းတံတုဂ်းမိ. တုဂ်းခမ်.လမ်.

သင်ဂုခင်းတံတုဂ်းမိ. တုဂ်းခမ်.လမ်.-တံလုဂေး ဂှ်;ဗင်ဂေး
ခခင်တု.။ သိမ်ခုတ်းလမ်. ကမ်,ခုတ်းကပ်;။ သင်တံခင်းဝခင်း ကပ်ဂှ်,
ဗင်ပု,ဂိုဝ်;ဂေးကပ်;ယု.။ သင်တုဂ်းခလ;ပံ,တံလမ်. မပ်,လီကပ်ခိုခင်း
ဂှ်ခင်း ဂှ်;ဂိုတ်းသုမ်.သေ ဂင်ပခင်တု.။ သင်မုးတံဂေးတီးဂိုခင်းလမ်. ဂှ်;
ပီးခွင်.မခင်းခပ်,သေ သမ်ဂမ်းလင်,ဂိခင်သတ်,သေဂှ်,ဗင်တု.။ သွံ,ခွမ်,
ကမ်,လီကမ်,ကပ်;။ ကပ်,ခမ်.ဂေး ကမ်,လီကမ်,ကပ်; လိင်.သွမ်းဂေး
ဂှ်ခင်းဂေး ကမ်,လီ။ ပင်းသင်,ခု,မုးဂေးဂိုခင်းဂေး ကမ်,လီ ပီးခွင်.မုးထွံ;

ဂေး၊ ကမ်၊လီ၊ သင်းဂျူင်၊ နှီးဂေး၊ ကမ်၊လီ-ရှ်းရှ်းခမ်းခမ်းလိပ်းဗန်းလိပ်း
လူ၊တီးပု၊ရှ်းတု။ သင်ခေပ်.တေးလုလီရှ်းတီးလီခေးထု.လင် တေပီခမ်
ယူ၊ကမ်၊ရှင်.ဂေး။

ဂူခမ်းဂိခမ်လင်းတံပိုင်ခိုင်; မပ်,လီကပ်ကပ်,ခေမ်. မပ်,လီ
ရှ်းတီး ခိတ်,ရှ်းတီးလိုင်; မပ်,လီမတ်.တိခမ်မတ်.မိုဝ်း မပ်,လီသင်းဂျူင်,နှီး
ရှ်းရှ်းခမ်းခမ်းလိပ်းဗန်းလိပ်း လူ၊တီးပု၊ရှ်းတု။

ဗင်မခမ်းဂေးရှ်းတီးခေပ်,ဂူခမ်းနှေ၊ခေမ်.ခေပ်,ဂပ်,တု။ သင်
မပ်,ရှ်းတီးထွမ်းထမ်. ပီးခွင်.ပုလင် လူ၊ခေတ်;ခေတ်,ပင်းဂျုထွမ်းသိုင်;
သိုင်;ယပ်.။

ဂူခမ်းတံတူင်းခေမ်.ထမ်.-ကပ်ကွတ်,ခေမ်.သေ ကပ်ဂူမ်း,ကပ်
ခေမ်.တပ်;ပျု,နှီးတုးသေ မတ်.တိခမ်မတ်.မိုဝ်း ရှ်းလူ,ခပ်;လိပ်းဗန်း
လိပ်း ဂေးတီးပု၊ရှ်းသေ ပေးပူခေမ်.လီတီးဝခမ်းယပ်.-ရှ်းခမ်းထွမ်းခပ်;သုန်း
ဗန်းသုန်းဂေး၊ ကပ်;ယူ,ယပ်.။ ပေးမပ်,ပူခေမ်.လီတီးဝခမ်းဗလ; ရှ်းခမ်း
ထွမ်းထမ်. လီခေးထု.လင်တေပီခမ်မေးကမ်,ရှင်.ယပ်.။

32-ပူန်းတုင်းဗလ;တမ်းခွခမ်,ထမ်.

သင်လူဝ်,ပူန်းတုင်းဗလ;တမ်းခွခမ်,ထမ်. သင်ပူန်းရှ်းဝခမ်းရှ်း
ရှ်းခမ်းထမ်. မပ်,လီ၊ ရှင်;ရှ်းတီးမို, ပံ,လီ;သမ်ပီဂေး၊ ကမ်,လီပူန်း သမ်.
ဝုးလီ;သမ်ပီယပ်.ဂေး၊ ပေးပီခမ်မိ.လွခေမ်.ခွခမ်းဂိခမ်,ဂေး၊ ကမ်,လီပူန်း
ထပ်;မုခမ်ဂေး၊ ဝု,တေးပံ,လီ;သမ်ဝု, မိုဝ်းခိုင်ခွခမ်းရှင်; ထင်,လီယပ်.
ဂေး။ မုခမ်ထပ်;ဂေး၊ ရှ်းပီခမ်မုခမ်ထပ်;မေပီခေမ် သင်,ခု,ခွေးရှင်; ရှ်း
လူမ်းရှ်းရှ်းတူခမ်ရှ်းပုး ထင်,လီ မပ်,ခေမ် ဝခမ်းလုန်းခေမ်. ကိုင်,
လုန်းခေမ်. ထီမ်မိုဝ်းထုင်းပူ,ထုင်းမုခမ်, လင်ရှ်းခမ်းသိုပ်,ခေမ်မေး လင်
ရှ်းခမ်းသမ်သီ,သိုပ်; ရှ်းမိုဝ်းခိုင်မီးယူ,သေ,သေ,-ခေ,ခုခမ်ဝခမ်းဂေး၊ ရှ်း
ပီခမ်ခေ,ခုခမ်သိုပ်,ခေမ်မေး ထီခမ်,ထီခမ်,သမ်းသမ်း၊ ပီခမ်ထိုင်.ခိုဝ်းလီဝ်
ခေမ်ခေမ်. ထင်,လီပူန်းတုင်းယပ်.ဂေး။

ပေးလှူဝင်ပန်းတိုင်းထိုင် နှိုးပွန်းနှိမ်းခြေးခြား ထင်၊လီရှေး။
ပေးကမ်း၊နှိတ်းခင်၊ကခင်လတ်းမုးခင်၊ထမ်။ တန်းထီဝ်းလူ့၊လီဝ်ဝ်းထီဝ်း
ဖခင်ထီဝ်းဂီခင်းစတ၊စတ၊ရှေး။ သမ်၊ခိုင်; စ၊မ့်၊ခုခင်မ့်၊ရှေးမဝ်၊လီ
ပွန်းတိုင်းခင်၊ဂဝ်၊-လွင်းခိုင်; ထီးတိုင်းထီးတမ်းခွခင်၊ ထီးခွင်းမူးလေး;
ရှမ်းဂျ၊ထမ်။ မဝ်၊လီကဝ်ခိုခင်းသို၊ ပေးခပ်၊တေးလုးလီ နှိတ်းထမ်။
လူ့၊ခခတ်းခတ်၊ပင်းစတ၊စတ၊ယဝ်၊ရှေး။

33-ခဝ်းပိုဂ်၊ခဝ်းသခင် တင်၊လေး၊တင်၊ဝူဝ်းလေး၊ဂခင်းတင်၊ဝူဝ်းရှမ်း

သင်ဝုး ခဝ်းပိုဂ်၊လို့ ခဝ်းသခင်လို့ တင်၊လေး၊တင်၊ဝူဝ်းလေး;
ဂခင်းတင်၊ရှမ်းထမ်။ ခဝ်းသခင်ခခင်။ ကဝ်လူ့၊သင်၊ခ၊ထင်၊လီယဝ်။
ကဝ်ပခင်ပိုခင်းသေရှေးလီယူ့၊-ကဝ်ဂီခင်ကဝ်ခါကမ်၊လီ သင်ဝုးကဝ်ဂီခင်
ထပ်းယေးဂ၊-ကသင်ဂ်းတန်းပွတ်းယဝ်၊ရှေး။

**34-ဝခင်းလီဝ်ဂခင် ရှေးခိုင်;တံယဝ်၊ပံ၊တခင်းပူခင်၊ရှေးခိုင်; သမ်၊
ခိုခင်းတံထီဝ်းလေး;**

ပိုင်ခိုင်; -ဝခင်းလီဝ်ဂခင်ရှေးခိုင်;တံယဝ်၊ပံ၊တခင်းပူခင်။ ရှေး
ခိုင်;သမ်၊တံထီဝ်းထမ်။-ရှေးလို့ခင်း ကဝ်ဂျ၊ကွခင်တင်း ရှေးကွခင်ကဝ်
ဂျ၊လို့ခင်း-ရှင်ဟ်းဟ်းရှင်ဟ်း မခင်းယ၊သွခင်းဂခင် ယ၊ပုတ်းတီးဂခင်လီ-

ပိုင်ခိုင်; ရှိုခင်းဂဝ်းဂခင်လေးသင် သုမ်၊ဂဝ်းဂခင်လေးသင်
ဂူခင်းခင်းရှိုခင်း တံဂျ၊ထမ်။ မဝ်၊လီကဝ်ခဝ်းရှင်;သုမ်၊ရှင်;ရှိုခင်း ထင်;လူ့၊
ခခတ်းခတ်၊ပင်းယဝ်၊ရှေး။

35-လွင်းဟင်၊တင်းဂီခင်တင်းလူင်ယ၊ဟင်၊ထမ်တင်း

လတ်းလူလ်းဟင်၊တင်းဂီခင်တင်းလူင်ထမ်။ ထီမ်ထူဝ်၊ထီမ်ဝုး
ခဝ်းထီမ်ဟင်;ဂူးထီဝ်၊ဂူးပိုင် ယ၊ဟင်၊ယ၊ဝံ၊တင်းဂျ၊တင်းမုး ပေးပိုခင်း;
ကဝ်ဂူခင်းတံ၊ ဂျ၊ယီပံ၊ဂျ၊ခမ်းသေထမ်။ မဝ်၊လီဂီခင်သုင်း-သင်ကဝ်ဂီခင်

ကပ်သုဉ်းလမ်. ယေးဂျ၊ခမ်ခေ၊ ကသားဂွတ်းလူးခေတ်းခတ်၊ပင်းယဝ်.
ဂေး။

36-ဂူခင်းတံခိုခင်းလိဝ်ဂခင်သွင်ဂေ့.

ဂူခင်းတံခိုခင်းလိဝ်းလေးပံ၊တခင်းပူခင်.ဝါခင်း၊ ဗူးခိုင်;သမ်.တံ
ထွမ်းထိုင်;လမ်. - ယျ၊ရှ်းပူခင်.ဂျ၊ ရှ်းဂိုတ်းယူ၊ဂးခခေ ဂေ့.တံလိုခင်း
ခခေ. ဂျ၊ကွခင်တင်းတျ။ သင်ဝုးတခင်းရှမ်ပူခင်.ဝါခင်းယဝ်.လေး
ထင်,တံထမ်.-ရှမ်ဂျ၊လခင်းဂခင်းတျ။ မဝ်,ပီခင်သင်ယဝ်.ဂေး။ သင်မဝ်,
ရှ်းတင်းလမ်. ဝါခင်းခခေ. တခင်းရှမ်းမဝ်,လွဲးဂျ၊မိုဝ်းလုံယဝ်။ ဂူခင်းတံရှမ်
ထိုင်ပျ၊ရှ်းယဝ်.လေး သမ်.ခိုခင်းလိဝ်းလမ်. မဝ်,လီကပ်မုးခဝ်;ခင်းဝါခင်း၊
ရှ်းတင်းသမ်.ယူ,ခွဂ်းဝါခင်းတျ။ ပေးမိုဝ်.လီဝခင်းလီထင်, ဂျ၊ခံ.တီးသေ
ရှ်းတင်းခခေ,ဂူခင်းတီးဂခခေ.သေ ထင်,ဂွံ;ခိုခင်းမုးတျ။ မဝ်,ဂျမ်းသင်ဂေး၊
သင်မဝ်,ရှ်းတင်းခခေ ထမ်.ပေ.ကိုင်,ပေ.ဝါခင်း၊ ဝုးခခေ,ခမ်ယဝ်.ဂေး။

37-လွင်းဟဟရှ်းရှ်း ချွင်းလမ်.

သင်ဝုးဟဟရှ်းရှ်းခင်းလေးသင် ချွင်းလေးသင် ပေးယူ,လမ်. လူး
ထုဝ်;လုဂ်းပါခင်လခင်ယဝ်။ ပိုင်ခိုင်; ဂူခင်းတံဝခင်းလိဝ်ဂခင် မဝ်,လီ
ဝါင်,လီထွံးဂခင် သမ်.ဝုးလံးရှ်းဝခင်းလီတ်းဝခင်းယဝ်. ထင်,တံဂေး
ဂေ့.တံကွခင်တင်းခခေ. မဝ်,လီဝါင်,ဂေ့.တံလိုခင်း-ပေးပူခင်း.လီတ်း
ဝခင်းယဝ်. ဝါင်,လံးယူ,-ပိုင်ခိုင်; ဂူခင်းလီဝါင်,ငိုခင်းဂေ့.တံလိုခင်း ပေး
ပူခင်း.လီတ်းဝခင်းယဝ်.-ဝါင်,ငိုခင်းလံးယူ,ယဝ်.။

ပိုင်ခိုင်;-ဂူခင်းတံရှမ်ထိုင်ပျ၊ရှ်းယဝ်. ခွင်းလိမ်းတင်းရှ်း
ထမ်. ကီးသင်လိမ်းဂေး၊ မဝ်,လီခိုခင်းမုးကပ်တျ။ သင်ခိုခင်းဂျ၊ကပ်ထမ်.
လူး.ခေတ်းခတ်,ပင်းသိုင်;သိုင်;ယဝ်.ဂေး။

ပိုင်ခိုင်;-ရှ်းလိဝ်ဝခင်းလိဝ်တံသွင်ဂေ့.လမ်. ပေးပူခင်း.ဂူခင်း
တံယဝ်. ရှ်းခခေ. ယျ၊ယူ,ရှ်းယျ၊သေတျ။ ဂူခင်းတံကွခင်တင်းဂျ၊ပုး

လင်၊ ဂူခင်းတံ၊ဂမ်းလိုခင်း ဂျ၊ကွခင်းတင်းတု။ သင်ယူ၊လမ်။ လူ၊ခေတ်း
ခတ်၊ပင်းသိုင်းသိုင်းယပ်။

ပိုင်ခိုင်;-သင်ရှမ်းဂူခင်းတံလူင်းရှိုခင်းလမ်။ ကပ်ခွင်းလူ၊လူင်း
သေကွခင်းတင်း လင်၊ရှမ်းဂူခင်းတံ၊ဂျ၊လွမ်းခိုတ်းခိုတ်းတု။ ဂူခင်းလွမ်း
သိုင်၊ဂေး; ဂျ၊လွမ်းခိုတ်းခိုတ်းဂျ၊ဗ်ဂျ၊မခင်း ကမ်၊လီတန်းလူ၊သုမ်းမပ်၊
ရှင်၊ယပ်။

ပိုင်ခိုင်;-လုဂ်းခွလိုလေးသင် လုဂ်းယိုင်းလေးသင် တံ၊ခွင်း
ရှိုခင်းလမ်။ ကပ်လူင်းတင်းလုံလူင်းတု။ ကမ်၊ပီခင်သင် ရှုံးကပ်တူလီ၊
မခင်းလူင်းဂူလုံး မပ်၊လီသို၊ခွမ်၊သို၊လင်းလူင်းယပ်။ဂေး။ ထင်းလူင်း သို၊
တို၊လင်းတု၊လီယပ်။

38-ဂူခင်းကွဂ်၊မဂ်၊လေးတံ၊

ဂူခင်းကွဂ်၊မဂ်၊ကွဂ်၊ရှုတ်း ကွဂ်၊ပုမ်ပီခင်တုမ်၊ပီခင်ပွင်းပီခင်သိပ်
ခေးလီပင်းခေးရှုံးလေးတံ၊ဂျ၊လမ်။ တံ၊ဝခင်းလုံဂေးဂျ၊ဝခင်းခခခင်။တု။
ယု၊ရှိုတ်းခိုတ်း၊ရှိုတ်းလှိုင်း ရှိုခင်းခပ်းလိပ်းဗင်းလိပ်းဂျ၊လူ၊တီးပု၊ရှိုတ်းတု။
သင်ပူခင်းလီတ်းဝခင်းလမ်။ ရှိုတ်းခိုတ်း၊ရှိုတ်းလှိုင်းဂေးလီယု။ ပိုင်ခိုင်;-
ဂူခင်းတံ၊လေး; ရှိုတ်းခွမ်၊ရှိုတ်းလင်းလမ်။ ပေးရှိုတ်းယပ်။ဂေးကပ်သို၊ဗ်း
ဗ်းတု။

ဂူခင်းကခင်ရှိုတ်းခွမ်၊ လင်းလမ်။ ကပ်မဂ်၊ရှိုခင်ထိမ်ရှိုင်းရှိုင်းသေ
ပွဂ်းခိုင်; မဂ်၊ရှိုခင်ရှုတ်းတီးလုံဂေး; လင်၊ဂျ၊ရှိုတ်းဂျ၊ခခခင်တု။ လုံးဝုး
ပု၊လေးပေးထိုင်သမ်ပွဂ်း လုံးဝုး ပလီ၊ဝု၊လေးဂျ၊ရှိုတ်းခွမ်၊ဂျ၊တီးခခခင်လီ
ယပ်။ ပေးယပ်။ဂေး ကပ်မဂ်၊သို၊ဂမ်းလီပ်တု။ ကခင်ကပ်မဂ်၊ရှိုခင်ပိုတ်း
ဂျ၊တူဂ်းတီးခခခင်။လမ်။ တေလုံးရှိုတ်းခွမ်၊မခင်းတီးခခခင်ယပ်။ တေလုံး
ပိုတ်း。(3)ဂမ်း လင်၊လုံးဝုးပရိဝု၊လေးယပ်။

39-ပို့ခန်းများတံတီးယေးယွင် ခင်းရှင်းငကျ၊ထိုင်ရှုံးထိုင်ခေး ဂူခင်းတံဂး တီးယွင်ခင်း ခေးယေးခင်းကမ်။

ဂူခင်းပို့ခန်းခေးသင် ဂူခင်းရှင်းခေးသင် မူးတံတီးယေးယွင် ခင်းရှင်းသိုင်ရှင်း ထိုင်ရှင်း ဂးတီးရှုံးဂးတီးသူခင်းဂင်ဝါခင်းရှင်းခေးသင် ရှုံးကင်ကွင်၊ပူခင်း ကူပထု၊လီခင်းဝါခင်းသေယဝ်။ ထင်၊ရှိုတ်းတုပ်ရှိုတ်း ဂွမ်၊ ရှိုတ်းထင်၊မခင်းတု။ ထင်၊ကပ်းယဝ်။။

40-ဂူခင်းရှမ်းရှုံးခေးတံ

သင်ဝုးပီခင်းရှမ်းရှုံးခေးတံကမ်။ မဝ်၊လီသင်းဂျူဝ်၊ဗှုံး မဝ်၊လီ ရှိုတ်းခိင်၊ရှိုတ်းလိုင်၊ ရှုံးရှိုခင်းခင်းလိပ်း ဖခင်းလိပ်းဂျူ၊လူ၊ပု၊ရှိုင်းတု။။ သင်ဝုးပူခင်းလီတ်းဝခင်းဂျူ၊ကမ်။ ထွမ်းရှိုခင်းသွမ်းဂေး၊ ကပ်းယူ၊ယဝ်။။ ဂိခင်းခင်းခင်းခေးတံ ပိုင်ခိုင်-တူဝ်၊သုတ်၊ခေးတံပိုင်ခိုင်-ပီခင်းသီး ကွင်၊ကမ်၊ယိပ်းခေး ဂျူ၊လင်၊ခေးတံ ပိုင်ခိုင်-ဂူခင်းတီးဂူခင်းယိပ်း ကမ်၊ဝုး ကမ်၊လီသင်းဂျူဝ်၊ဗှုံး မဝ်၊လီရှိုတ်းခိင်၊ရှိုတ်းလိုင်၊ ရှိုခင်းခင်း လိပ်းဖခင်းလိပ်း ဂျူ၊လူ၊ပု၊ရှိုင်းတု။။

ပိုင်ခိုင်၊ ဂူခင်းတံခင်းထိုခင်းခင်းခိုင်းကမ်။ မဝ်၊လီရှိုတ်းဂွမ်၊ ရှိုတ်းထင်၊တု။။ သင်ကိတ်းလူမခင်းဂေး၊ ဂီခင်းသတ်၊ပခင်းတု၊လီယူ၊-မဝ်၊ လီသင်းဂျူဝ်၊ဗှုံး မဝ်၊လီရှိုတ်းခိင်၊ရှိုတ်းလိုင်၊ ရှိုခင်းခင်းလိပ်းဖခင်းလိပ်း ဂျူ၊လူ၊ပု၊ရှိုင်းတု။။

လတ်းလူလုံးဂူခင်းသခင်းသတ်၊ပိုင်ခိုင်၊ ဂူခင်းတံမိလိင်၊ပိုင် ခိုင်၊ ခေးယိပ်းရှိုတ်းရှိုတ်းရှိုတ်းဂုလ်ပိုင်ခိုင်၊ ပီ၊ယဝ်၊ခေးတံကမ်။ ကမ်၊ လီဝိပ်းရှိုတ်း ပေးခွဲ၊ရှိုတ်းရှုံး ထင်၊ပိုင်ခင်းတု၊လီယူ၊ ခွင်းဂူခင်းကခင်းတံ ကမ်၊ယဝ်၊ခေးခင်း ထုခင်းပိတ်းတု။ ယု၊ကပ်။။

လတ်းလူလုံးဂူခင်းရှိုတ်းထင်၊ရှိုတ်းဂွမ်၊ပိုင်ခိုင်၊

ပိုင်ခိုင်; သင်,ချ,ထဝ်းပခင်ဂမ်,မထာခင်းသုဂ်.ဗေ ထွမ်းယူ, ခခင်. ဂ်းဒုပ်.ခပ်,ဝိးထွမ်းလီလီ ကာဂျူင်းမခင်းတင်းဂေ.တံးစလး; ဂေ. ကမ်,တံးခခင်.ထင်, ထင်;လံး;ထမ်,ထူးခခင်,ဂခင်ယပ်.။

ပိုင်ခိုင်;-ကာမုဂ်,ဂူခင်းတံး ဂူးသမ်,ဂူးပိုင် ကမ်,လီပုတ်;ဂ်းလူ, ထွမ်းသေတု.။

ခွင်းဂူခင်းတံးခခင်. ဗွ်လံး;ကပ်သုင်းသွင်,ဂေ; ကူတမ်,ကူခွမ်း ယာဂ်;ယာခင်းဗေခင်သွ်, ယေးဂ်,ခခမ် စတ.စတ.ယပ်.။ ဂ်းလူ,ဗြးတြး သင်,ချ,သေလီယပ်.ဂေ.။

42-လွင်းလူမ်းဗီဂိုင် လူမ်းလင်းသိုင်း ပတ်.ခွင်းဂွင်းခိုခင်းဂင်ဂျ,မိုခင် ခခင်,ခခင်းခခင်.စလး;သင်

လာတ်;လူဂ်;လူမ်းပတ်.ခွင်းဂွင်းပိုင်ခိုင်; လူမ်းဗီ ဂိုင်စလး;သင် လူမ်းလင်းသိုင်းစလး;သင် လူမ်းသင်မပ်,ဝါ; ပတ်.ကပ်ခွင်းဂွင်းခိုခင်းဂင် ဂင်ဂျ,သေသမ်,သေပိုင် သေမိတ်;ထိုင်လီစတ.စတ.ယပ်.ဂေ.။

သမ်.ဝါ;ခိုခင်းထွင်းပံး.ပုဂ်,စလး;သင် သွင်ထွင်း;သမ်ထွင်း;စလး; သင် ထွင်း,ယူ,ထခေ,စလး;သင် လီသိုင်း;သိုင်း;ယပ်.။

ခခ်စလး;ပီခခင်ခခင်,ခခင်ဂေ,ခမ်း လူင်းပီလီခခင်း;သူခင် ကူးယီခခင်, ထင်,ဂ်းခင်းထင်.ခွင်းမု.ဂူးသမ်,ဂူးပိုင်စလး; ထင်,ဂျ,လီခခင်း;သူခင်ကူးယီခခင်, ထင်,ဂ်းခင်းတင်းခွင်းတင်း မဂူးသမ်,ဂူးပိုင်စလး; ထင်,ဂျ,ထိုင်ခခင်း;ဗခင်းတူ ဝိုင်းစလး; ထင်,ဂျ,မိုဝ်းလူးလူမ်းလင်းသိုင်းလူင်ပတ်.ကပ် ထွင်း;ဗီဂိုင်,ထွင်း; လိုင် ထီမ်ဂွဂ်,ထီမ်လာပ်,ဂုပင်းတိုင်းတင်းလူင် ခိုခင်းဂင်ဂျာဝ် ပီခခင်ခခင်, ခခင်းဂုဂ်မိခခင်ဂျ,တင်းသိုင်း;ယပ်.။

ယမ်းခေခေ. ခုခေရှေခမ်းရှေ; ပေးလမ်းတူမ်းထုံလှိုင်လင်
ယဝ်။ ဂှပ်ပီခေကတိမ်းခေမိမ်းကမ်,လီခေလ; ခိုခမ်းမူးဝူခေ.ထိမ်းရှေယူ,
တမ်းခိုခမ်းတမ်းဝမ်းယဝ်။

ပေးဝူးဝီးသေခေခေ.ထမ်. လီသေကွခေတွခမ်းသေဂပ်,ခတ.
ခတ။ လာပီးသပ်.ပဂျ, ကူမ်း.ထျ,ခွမ်းခွင်တူမ်းမူးတိမ်းတိမ်းယဝ်။ ကူ
ဝါခမ်းကူမိုင်းရှေ; တူမ်းမူးတိမ်းတိမ်း - ဖေင်းရှေရှေ;သလေ,ရှေ; တူမ်း
တွခမ်းမူးရှေသမ်,ရှေ;ပိုင်ယဝ်.ရှေ; လီခတ.ခတ.ယဝ်။

သင်ဝူးပီခေမုခေထပ်; ခတ,ထျ.ယူ,ရှေ;ထိမ်းမိုင်းရှေ.လီမ်း.ပူတ်း
မမ်း,ရှေ;ခိုခမ်းခိုင်ရှေ; မီးဂမ်,မီးမုခေ လီးပီခေထပ်;သင်,ခွမ်းရှေ;တေ,
ထိုင်ကသမ်းခမ်းယမ်း လီးပီခေရှေခမ်းတေ,ရှေ;ဖေပ်ထိုင် ဂူ.သုတ်,လီး
ခေ;ကခေ,ရှေ; လီးသိုပ်,ဝီ.ခေ;ကခေသျ,သခေ,ပီယမ်းခမ်းရှေ;ခေ,ခေ,ဝျ,
ရှေ;မူးခေ; ထပ်;ထွမ်းယေးရှေ,ခေ;သင် လီးလွခေ,ရှေ;ခွမ်းရှေ;လင်ခေခေ.
တေလီးကပ်ကွမ်း,မူးခမ်း, ခိမ်း,ဝီ.ခေ;ရှေ;ကူးထိမ်းဝမ်းထင်,တေလီးချူး
လှမ်းရှေ;ခေပ်.ပခေ,ယဝ်။ လှမ်းခေ.တခေ.တေ,ခွမ်းဝါခမ်းခွမ်းသူခေ
ခေ;သင်၊ ခွမ်းမိဝ်.ခွမ်းဝီင်းခေ;သင်၊ ထင်,တေမီးတမ်းကူမ်း.ထျ,ရှေ;သိုင်
ငိုခမ်းခမ်းခိုခမ်းယွ,ဖေ;လီရှေ;ပိုင်ပိုင်ယဝ်။

မုခေထပ်;တေးထွမ်းလွခေ, ရှိမ်းဖေ;ခေ;ရှေ;ထမ်.

သင်ဝူးလွခေ,ရှေ;ခွမ်းရှေ;လင်ခေခေ.ထမ်. တေကမ်,လီးခမ်း,ခိမ်း,
ခေ;ရှေ;ကူးလင်ခေခေ. တေလီးချူးလှမ်းရှေ;ခေပ်.ပခေ,ဝမ်းခေခေ.
ထင်,ခမ်း,ခိမ်း,ထိုမ်းယဝ်။

ထပ်;သင်,ကမ်,ယူ,လီခွမ်းရှေ;ခမ်း.မိုင်းယူ,တီရှေ;ခမ်း ကူးခေ;သူထုပ်,
မိမ်းပီးခေ.ထိုင်.ခိုင်းတမ်းသီင်းခေ;လေ; မိုင်းလွခေ,ပီတ်;ပေးခေထိုင် ရှေ;ခမ်း
လင်ခေခေ. ထပ်;မခမ်းကမ်,ယူ,ထိုမ်းလီးယဝ်။ လှပ်,ကပ်ယူ.လူး.ရှိမ်း
ထလွမ်းခေ;သင် ရှိမ်းရှေ;ခေ;သင် ထွင်,တေထိုမ်းကမ်းယဝ်။

ခန်းအိတ်တံ၊ ခင်းရှေ့မခင်းခခင်း.လေးသင် သင်ဝုးခီးသင်းဂျူင်၊ ဖုးပေးခိလိုင် တေလီးခုတ်းထိုင်ထိုင်ခွမ်၊ ထိုင်လိခိခခင်း. တာင်း ဂျင်းခရးယာဝ်းပွတ်းလိခိခခင်း. ဂ်းမခင်းလူမ်လူမ်တာင်းသီ,ဗဟ်,ယဝ်.။ ထင်,တေလီး; ကပ်ခးလိတ်းတိပ်းသွဲ,ခင်းထိုင်သေ ထုတ်,တု.လီးဝုးသင်း ဂျူင်,ဖုးယဝ်.။

ခင်းယိင်းပုးသခင်း,ထေ,လေးလိင်.လုဂ်းတံခင်းဂိုခင်းထမ်.

တေကမ်,လီးကပ်လုင်းတာင်းခုပ်လိဂိုခင်းခိုခင်း; ဂွင်.ဝုးပီခိခုပ်လိ မင်,ဂလု, တေလီးဖွဂ်းကပ်မ့်,မ့်, တီးကခိခခင်းလိင်.လုဂ်းသေတံခခင်း. တီးကခိခခင်းတံခခင်း. တေလီးထိုင်ဂိုခင်းထိုင်တူင် ထိုင်ဖခင်းသေ ထိုင်,ကပ်ယွခိခင်း,လုင်းတီးခခင်းတု.။ ဂမ်းဖွင်းတေလီးပွဲ.ဂှပ်.တာင်းတုး တေကမ်,လီးထိခခင်းလိခိခိခင်းလင်ခခင်း. တေလီးကပ်ဂျု,လိလီ ပေးဂျု, ဖင်တေကမ်,လီးဂိုခင်းပုးဂိုခင်း; ဂျေ.ပခင်းထင်းဖုင်ခခင်း. ခုင်းမခင်း ကခိခခင်းဂုးတီးဂိုခင်းခခင်း. တေလီးလွခင်းသေဝံ.ခိခိခိခိဂျေ.ပီခိခိခိ မေး ကခိခိခိခခင်း. တေလီးလမ်းကွဂ်,ဂျု,တူင်လံ၊ ခမ်းခမ်း.သေယဝ်.လေး ပေးပူခင်း.ခမ်း.ယဝ်. ဂူခင်းလမ်းမခင်းတေလီးဝုး မိုးခတ.ရှပ်းရှပ်ခမ်း,ယူ, ဂွပ်းပိုဝ်းမိုး ကပ်,ခမ်း.တိုင်းသွဲ,မုးထူးရှပ်း ထင်,ကပ်ခုပ်းမ့်,ခခင်း. ခုင်း ပခိခခင်းသေယဝ်.။ မိုဝ်းထွမ်းဂခိခိခိခင်းဂူခင်းသူင်, ဂ်းဗိင်ဂိုခင်းမခင်း ယဝ်.ဂျေ.။

ဂူခင်းတံဖုးဖေ,

ပေးဂူခင်းတံဖုးဖေ, ကမ်,ဝုးဂူခင်းယိင်းဂူခင်းထီးဂျေ.လိဂ်.ဂျေ. ယွဲ, သင်ဝုးဖုးဖေ,လုးလေးသင် ဖေ,ခင်းဂိုခင်းလေးသင်၊ ခင်းဝင်းလေး သင်၊ ဂင်တာင်းလေးသင် ခရးဂခိခခင်းလေးသင် ခင်းထိုင်ခင်း,လေးသင်-

ဂူခင်းဂျေ.ကခိခိခိခင်းလီးတံဂျု, ခင်းဖုးဖေ,သီင်းဂမ်း,ဂျု,ယဝ်. လီး သင်းဂျူင်,မခင်း တေလီးရှမ်းကွဂ်,ဂျု,လိင်,ထခင်းဝခင်းကွဂ်, တီးကခိခိခိ ဝခင်းခခင်း.လေးသင်၊ ထိုင်ဂ်းကပ်းတီးမခင်းခခင်း.လေးသင်၊ သင်ဝုးဂျု,

ခုတ်းထင်ဖင်ဂူခင်းဂျေ.ခခခခ. တေလံးကပ်ခရးမခင်းဝံ၊လူးထိုင်,လာခင်း
ဝခင်းကွန်, ခတ,ကပ်ရှုပ်မျ,မခင်းလူင်း တေလံးထူမ်လိခခ ခတ,ကပ်
ဂခင်းခေးထိုင်တေျ,ရှုပ်တေျ,ခရး တေကမ်,လံးထူမ်-တေလံးဝံ.ဂွမ်းရှုပ်
မခင်းဝံခခလိခခသေခလး; ထွင်,ကပ်မံ.တပ်.ဂခင်းမခင်းဝံ. ရှုံးခရးမိခခ;
ထိုင်,လာခင်းဝခင်းကွန်, လီလီယပ်. ထင်,ကပ်မေးလိခခကမ်,တီဂ်,သုပး
ရှုပ်မခင်းဝံ. နေးဂခင်းတခင်းသွင်နံ,ယပ်. ထိမ်ကခခဂျေ.လိပးဂျေ.တံ
သုလ်,ပီးမိဝ်းခခခခ.ထင်,တေလံးဂတ်းယီခခချ, တေျ,နဝေျ,သုတ်းယပ်.။

ဝိတ်,လိင်,ရှိုခင်းရှပ်း သင်ဝုးမခင်းတူဂ်းယပ်.ယျ,ဂိပ်းသွံ,

ဂခင်းရှမ်ဂူခင်းတံ၊ မံ.လိမ်းလိပ် ဂခင်းလိမ်းလိပ် သင်ဝုးဂခခခ.
ဂျေ,ရှပ်းဂျေ,ဂခင်းတခင်းဂခင်းဝခင်းခလးသင် ရှုပ်ဝခင်းခလးသင် ဂခင်းတခင်းခလး
သင်၊ ခခင်းဝခင်းရှိုခင်းခလးသင်၊ သင်ဝုးတွင်,မတ်.မခင်းခတ်,တုးဂခခခ.ခလး
သင်၊ သမ်တီးခခခခ. ခတ်,မိုဝ်းလိပ်ဂခခခ၊ တွင်,ခခခခ. မတ်.သမ်တီး
ယျ,ခလးသင်၊ ရှုပ်ဂိင်းတိခခခလး; ခတ်,ဂျေ,တုးဂခခခခခခခ. တေကမ်,
လံးခိုခင်းခံ.တီးမခင်းဂျေ, တေလံးနခင်းဂျေခခခခယပ်.။ သင်ဝုးခိုခင်းခမး
မတ်.ခလး; ကပ်ဂျေ, ဝခင်းလုဂ်းခခခခ. ကမ်,ယျ,လံးယပ်.။ ဂူခင်းဂျေ.
ခခခခ. ကခခခတွင်,မတ်.တုဂ်.ခတ်,ခခခခ. မခင်းခံးယျ,ဂျေ,ခခခခ.ယပ်.။
ကပ်နခင်းဂျေခခခခသေတေျ.ဂျေ.။

သုတ်းယပ်.ဂျေ.။